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PR-bransjen er den nye 
olja, og kommunika-
sjonsavdelingene vokser 
til himmels. Derfor er 

det rart at journalister ofte må ta 
til takke med skreddersydde e-
postsvar fra rådgivere, flere ledd 
unna hovedkilden. For ett år siden 
meldte Klassekampen at statsrå-
dene i Støre-regjeringen på åtte 
måneder besvarte pressen mer 
enn 800 ganger på e-post frem-
for muntlige intervjuer. Medi-
eviter Audun Beyer uttalte da at 
e-postsvar «lettere skaper en en-
veiskommunikasjon, og det blir 
vanskeligere å få til en ping-pong-
samtale». Dette er et demokratisk 
problem, fordi informasjonsdelin-
gen skjer på deres premisser. 

UiO og SiO ligger kun et stein-
kast unna våre redaksjonslokaler, 
men utenfor venter en mur av PR-
rådgivere klare til å besvare våre 
henvendelser per e-post. 

Vi har talt, og trenden er klar. 
Blant 14 saker med SiO som kilde, 
har de tatt intervjuet over telefon 
fem ganger. De møtte oss fysisk 
to ganger. E-postsvar fikk vi syv 
ganger. Oslomet tok aldri telefo-
nen, svarte på e-post seks ganger 
og møtte oss én gang. UiO er verst 
med sine 13 e-postsvar, syv tele-
fonsvar og to fysiske møter. 

Vi har ikke talt med saker hvor 
de har lansert et produkt, hvor 

noen stiller til valg eller lignende, 
da disse sakene ikke er av en spe-
sielt kritisk art.  

Det tar vi ikke til takke med. 
Studenter fortjener svar på kri-

tikken de retter mot makthaverne 
i form av et dynamisk intervju. 
Da kan de svare for seg, og vi kan 
stille oppfølgingsspørsmål. Det 
synet deler hverken UiO eller SiO, 
som er mest sitert i vår uformelle 
opptelling.

La oss ta et eksempel:
I fjor skrev vi om masterstu-

dent Yigit Tok fra Tyrkia. Han 
endte opp som en kasteball mel-
lom masterveiledere i to år, og 
måtte utsette masteroppgaven på 
grunn av kluss med veiledere.

Vi anså saken som kritisk og rettet 
flere spørsmål til UiO. Vi varslet 
at vi ønsket intervju fem dager før 
publisering. Etter en lang rekke 
mail- og telefonutvekslinger med 
flere i kommunikasjonsstaben 
(ikke tro vi kan gå direkte til kil-
den!) om at vi ønsket et telefonin-
tervju, fikk vi avslag.

De kommenterte ikke en-
keltsaker, sa de. Kilden opphe-
vet taushetsplikten, men de ville 
fremdeles ikke svare. UiO slapp 
unna med et skreddersydd svar 
på e-post. Fra vår side opplevdes 
dette som en treneringsprosess 
hvor UiO krysser fingrene for at vi 

slutter å mase hvis de fortsetter å 
komme med unnskyldninger. Til 
slutt innrømmet pressekontakt at 
de aldri hadde tenkt å svare oss, 
hverken på telefon eller stille fy-
sisk til intervju. Takk for tiden. 

Dette eksemplet er ikke unikt. 
Nok arbeidstimer er brukt på 
kommunikasjonsrådgivere med 
feite lønninger. 

Hverken UiO eller SiO sitter i 
regjering. Direktør i SiO Andreas 
Eskelund er ikke statsminister. 
Ei heller Svein Stølen. Dere er 
overordnet sjef for henholdsvis 
90.000 og 25.000 studenter i 
spørsmål som er svært relevante 
for dem. Det er en liten teskje av 
Norges befolkning. Universitas 
er heller ingen dagsavis, men 
en ukeavis. Da må man kunne 
forvente at store aktører rekker å 
svare før deadline. 

Vi vet dere ikke har tele-
fonskrekk. Det er derfor dere har 
kommunikasjonsrådgivere. Så 
plukk opp røret! Snakkes over 
linja. 

Vi tar sommerferie!

Avisa du holder er den siste for 
semesteret, men fortvil ikke. Vi er 
tilbake i august. God sommer! 
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Ring meg, søk meg, ta 
en sjans og møt meg

G-sonen, en bløff? 
«Finnes ikke G-sonen eller har den bare blitt 

oversett av den mannsdominerte legestanden?». 

Det spurte Sissel Bergflødt seg i Universitas 

sin februarutgave i 1984. Året før hadde boka 

G-sonen vakt «berettiget oppsikt» i en tid 

der læren om klitorisorgasmen hadde vært 

enerådende. Ifølge utgaven skulle G-sonen være 

en «rest fra fosterlivet etter det som hos mannen 

utvikler seg til prostata». Sonen, som ligger dypt 

inne i fremre skjedevegg, kunne ved stimulering 

svulme opp til størrelsen på 80-tallets krone-

stykke: en «femogtyveøring». Prostataforsker 

Ken Purvis mente derimot at hele skjedeveggen 

skulle være såpass nerverik, at det ikke var 

nødvendig med noen spesiell sone for å utløse 

orgasme. Man kan jo spørre kvinnen. 
Universitas, 14.02.1984

Strikkeporno 
I 2006 spurte Universitas seg hva porno gjør 

med et ungt sinn. Det hadde Nordisk institutt 

for kvinne- og kjønnsforskning (NIKK) forsket på 

i to år. Professor Bente Træen mente at porno 

ikke nødvendigvis endret synet på sex: 150 

dildoer ble unaturlig på en «one night stand» 

uansett. Resultatet av forskningen viste at unge 

mennesker i 14-18-årsalderen ikke bare så 

passivt på porno, men reflekterte over det de 

så. Og skal man tro Monica Solberg, som hadde 

jobbet i sexbutikk i syv år, kunne porno være 

så mangt: «– En kunde vi hadde var helt gal 

etter damer med ullgensere. Vi anbefalte ham å 

kjøpe en instruksjonsvideo for strikking». 
Universitas, 20.09.2006

Arkivaren Historiske skråblikk av   
 Åsne «Årvåken» Hansteen 

LEDER OG 
KOMMENTAR

• Universitas er en avis for og av studenter 
for lærestedene tilknyttet Studentsamskip-
naden SiO. 

• Universitas arbeider etter Vær varsom-
plakatens regler for god presseskikk.

• Universitas støttes av Velferdstinget, som 
står uten redaksjonelt ansvar.
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D et er sommar! Men når sola stei-
kjer på sjuke 34 varmegrader, vil 
vi utan tvil verte offer for tanken 
«dette er faen ikkje normalt». 

Likevel står fleire unge på staden kvil fram 
til styresmaktene handlar. 

For å adressere problemet med avmakts-
kjensle, må eg gå ein litt upopulær sti. Det 
er å rekne som ein sjølvfølgje at staten må 
kutte utsleppa sine. Men vi som befolkning 
må òg ta ansvar og handle meir sjølv. Vi kan 
ikkje berre vente på politikarane. 

Store delar av løysinga på klimakrisa er 
avhengig av at dei som bryr seg, gjer noko. 
Spikeren er godt plassert i kista når dei 
engasjerte vert overrumpla av ei kjensle 
av avmakt – at vi ikkje får gjort noko. Så 
spørsmålet vert: kvar skal ein starta?

Eg tenkjer tilbake til då vi for alvor lan-
serte skam som verktøy i klimakampen. Det 
tok ikkje lang tid før 2018 sitt oppgjer med 
flyskam og kjøttskam førte til ei breiare nor-
mendring: Viljen til å kutte sitt eige forbruk 
fører forbrukaren bak lyset, og ideen om å 
leve saman med naturen er rett og slett ar-

kaisk. Personleg klimaansvar har hamna i 
baksetet. Anten er klimatiltaka for små til 
at det er vits, eller for store til at vi orkar. 
Og dei siste regjeringane har heller ikkje 
gjort det særleg inspirerande å vere grøn, 
med tilnærma fråverande reaksjon på kli-
makrisa.

Men lat oss vere konstruktive. Det finst 
ein positiv beskjed.

EU sin konferanse Beyond Growth, frå 
15. til 17. mai, utforska høve til ei reoriente-
ring i økonomisk strategi, og eit steg vekk 
frå evig vekst. Marie Storli skriv i Morgen-
bladet om at den store utfordringa under 
konferansen var korleis eit system bygd på 
vekst vil svare med inflasjon og arbeidsløy-
se i ein potensiell post-vekst-strategi. Det 
positive her er at tankar som før vart rekna 
som i beste fall idealistiske, slik som ei ori-
entering bort frå evig vekst, no er i emning.

Boka En klimabok du orker å lese av Hauk 
Are Fjeld, Julie Malene Dusdahl og Julie 
Marie Følstad, som nyleg kom ut, freistar 
også med ein god bodskap: Klimakrisa lét 
seg løyse. Men boka viser òg til éi av for-
klaringane på den manglande handlinga til 

styresmaktene: Ønsket til politikarane om 
å appellere til folket heldt fram med å vere 
populær. Det er det som sankar stemmer. 
Med andre ord: Klimatiltak som går utover 
enkeltmenneske sin fridom, fører til ein sla-
låmbakke som til og med den beste politi-
karen vil sleppe unna.

Den økonomiske heilagdagen i den vestlege 

verda er altså i ferd med å slå sprekkar. 
Men ønskjer vi å kome paradigmeskiftet i 
forkjøpet, bør vi omfamne ein grønare livs-
stil så snart som mogleg. Det kan nok verte 
oppfatta som å be pasienten ta bypassope-
rasjon på seg sjølv, fordi kirurgen dessverre 
er sett ut av spel. Men det er ikkje sikkert 
den verkelege operasjonen er så vanskeleg.

I ein artikkel i utgåve 13 av Universitas, 
fortalde to journalistar om sine erfaringar 
med å leve fullt og heilt etter klimamåla 
satt i Parisavtalen. Konklusjonen var at å 
leve klimavennleg var overraskande lett 
som fattig student. Då leiaren i Framtiden i 
våre hender Anja Bakken Riise gjorde noko 
liknande, sa ho seg òg nøgd, riktignok etter 
seinare å ha trekt frå staten sitt klimagassut-
slepp frå hennar eige.

På andre sida møter tanken om eige an-
svar og klimavenlege handlingar utfordrin-
gar frå fleire hald.

Den venstrevridde filosofen Slavoj Žižek 
har gjort det klart at dei små grøne vala for-
brukarar kan gjere i kvardagen – til dømes 
å kjøpe økologisk – ikkje adresserer det som 
i røynda er problemet: systemet. Slike tan-
kar er freistande, fordi tanken er kritisk og 
godsinna, samstundes som han krev liten 
handling.

Det er interessa til moderne individualistar 

at vi beviser oss som rasjonelle menneske. 
Då er det viktig å vise at vi ikkje drit der 
vi et. Og på den meir kollektivt orienterte 
venstresida viser styresmaktene at dei 
taklar ei hardare omvending og ein ster-
kare stat. Ein kan òg argumentere for per-
sonleg klimaansvar på filosofisk grunnlag. 
Historia vår er stappfull av folk som har 
konkludert med at naturen har ein ibuande 

verdi, og vi bør ta vare på han – slik som 
Arne Næss.

Men vi held Hayek og Marx på benken 
no. Ein treng ikkje avansert systemanalyse, 
eller økonomisk teori – dette gjer berre av-
maktskjensla kraftigare. Berre gå i parken: 
Sommaren gjer det tydeleg kva dei grøne 
lungene betyr for folket, når ein må spisse 
olbogane for å få sitje i parkane. Likevel 
er det utan unntak at ein forlét parken fylt 
med søppel. Å gi faen i naturen gir eit farleg 
signal om at vi ikkje bryr oss.

Lat oss starte i den enden der vi ikkje 
undergrev vårt eige behov for grøne lunger, 
natur og biologisk mangfald. Det er ingen 
grunn til å stå på staden kvil, for endringar 
i rett retning skjer. Men vi må ta del for at 
endringa skal skje tidsnok, og på premis-
sane våre.

Du kan lese om En klimabok du orker å 
lese på side 25 i denne avisa.

Ta sommaren 
tilbake!
Klimahandling
Armann Kippersund,  
klimaredaktør i Universitas

ILLUSTRASJON: ØIVIND HOVLAND

Klimaløpet er ikkje køyrt, og det er mykje stilleståande 
engasjerte kan gjere.

Det kan verte oppfatta litt som om å be 
pasienten ta bypassoperasjon på seg sjølv, 
fordi kirurgen dessverre er sett ut av spel

debatt@universitas.no



Valgkamp

tekst Knut Egil Aure Nilsen
foto Charlotte Førde Skomsøy

11. september er det kommune- og fylkestingsvalg i Norge, 
og valgkampen kommer stadig nærmere. I mars kunne 
Universitas fortelle at partipolitiske studentlag opplevde 
seg uønsket på studiestedene i hovedstaden for å verve el-
ler drive valgkamp. Nå har også ordfører i Oslo Marianne 
Borgen (SV) meldt seg på diskusjonen. 

Universitas møter ordføreren på Frederikkeplassen. 
Hun forteller at det er to ting som slår henne når hun er på 
Blindern. Det første er at trærne har blitt mye større siden 
hun studerte her på 1970-tallet. Det andre er at alle vegga-
visene er borte. At de politiske budskapene har forsvunnet 

Bekymret: Ordfører i Oslo Marianne Borgen (SV) og Julia Giæver, 38. kandidat for Oslo SV, er bekymra for lav valgdeltakelse. De mener universiteter og høgskoler må gjøre mer for å engasjere studentene. 

nyhetsredaktør: Saga Eline Jonsson Hoff

eline.jonsson.hoff@gmail.com 980 81 334

NYHET

Det er ikke alle forunt å drive valgkamp 
på universiteter og høgskoler. Nå ber 
ordføreren rektorene tilrettelegge: – De 
må være mer proaktive. 

Studiestedene har et 
spesielt ansvar

4 torsdag 1. juni 2023| NYHET |

En student ved Høgskolen i Innlandet ble ute-
stengt i to semestre for å gjenbruke egne ord fra 
en ikke-bestått eksamen. Dette har siden ført til 
sterke reaksjoner fra høyere utdanningssektoren, 
der flere ansatte ved ulike institusjoner har skre-
vet under på et opprop publisert i Morgenbladet. I 
en e-post til Khrono forteller høyere utdannings-
minister Ola Borten Moe at han vil legge frem 
en lovproposisjon med «klarere retningslinjer, 
tydeligere avgrensninger og regler som er forståe-
lige for alle». Han vil blant annet skille mellom 
«publiserte og upubliserte arbeider». Studentene 
vil altså snart kunne sjekke de norske lover for å 
finne ut om de bedriver juks.  MG

En gruppe sveitsiske forskere undersøkte hvordan 
medarbeidere arbeidet under mye stress, skriver 
forskning.no. I tillegg til å måle hjerterytme, mål-
te forskerne hvor medarbeiderne bevegde data-
musen og hvordan de brukte tastaturet. Stressede 
mennesker skriver og flytter på musen annerledes 
enn de som er rolige, viser studien. De som blir 
utsatt for stress flytter oftere på datamusen, skri-
ver ord og setninger i rykk og napp, og har flere 
skrivefeil. De rolige var derimot mer bestemte i 
hva de gjorde på datamaskinen når de skrev len-
gre setninger av gangen. Dette kan være en god 
pekepinn på om du bør ta en pause…  IGM

Stress lønner 
seg ikke

Tar grep etter 
fuskesak 

Kulturkamp 
i USA
Onsdag kunngjorde Ron DeSantis, guvernør i Flo-
rida, at han stiller som presidentkandidat for det 
republikanske partiet i USA. Han skal knive med 
blant annet Donald Trump om det offisielle kan-
didaturet til valget i 2024. Som guvernør i Florida 
har DeSantis aktivt grepet inn i offentlige utdan-
ningsinstitusjoner for «å knuse ethvert snev av pro-
gressivitet i offentlig utdanning», ifølge Khrono. 
Eksempler som nevnes er inngrep i styret til et col-
lege i Florida, svekket ansettelsesvern, og betydelige 
instrukser for hva som skal undervises på høyere 
utdanningsinstitusjoner i Florida. Flere frykter nå 
at politiske inngrep blir implementert på føderalt 
nivå hvis republikaneren vinner i 2024.  MG
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BEKYMRA ORDFØRER UT MOT REKTORENE I OSLO:

Skal man ha et sterkt 
demokrati, må man ha 

høy valgdeltakelse
Marianne Borgen, ordfører i Oslo (SV)



fra veggene, bekymrer ordføreren. 

Ber rektorene gi tydelig signal
Borgen forteller at hun ble be-
kymret etter å ha lest Universi-
tas’ sak i mars. Ordføreren tok da 
initiativ til et møte med rektorene 
på Universitetet i Oslo (UiO), BI, 
Høyskolen Kristiania og Oslomet, 
med mål om å gjøre det lettere å 
stå stand ved studiestedene. Som 
ordfører er Borgen også leder av 
valgstyret i Oslo.

– Jeg er opptatt av at vi skal 
gjøre det vi kan for å sikre høy 
valgdeltakelse. Noe av det som 
bekymrer meg er at unge voksne 
benytter stemmeretten sin i min-

dre grad. Skal man ha et sterkt 
demokrati, må man ha høy valg-
deltakelse, utdyper Borgen. 

Ifølge tall fra Statistisk sentral-
byrå (SSB) var valgdeltakelsen 
blant dem i alderen 20–24 år på 
47 prosent ved kommunevalget i 
2019. Det var aldersgruppen med 
lavest valgdeltakelse. Borgen me-
ner det er naturlig å se til univer-
sitetene og høyskolene for å gjøre 
noe med dette.

– Studiestedene har et spesielt 
ansvar, fordi det samler seg veldig 
mange unge mennesker her. 

– Det virker som at dette møtet 
med rektorene ikke var så tilfreds-
stillende? 

– Jeg synes de sa mye klokt 
og var veldig positive. De ga inn-
trykk av at de vil legge til rette for 
valgkamp på studiestedene, men 
jeg synes likevel de må være mer 
proaktive og invitere partiene til 
campus, utdyper ordføreren, og 
kommer med en klar oppfordring 
til rektorene i Oslo: 

– De burde sende et signal om 
at de ønsker politisk debatt og en-
gasjement, og at alle partiene som 
stiller til valg er hjertelig velkom-
men på campus. Så får man håpe 
at mer politisk aktivitet genererer 
flere stemmer. 

– Synes det er veldig dust 
En som har fått oppleve proble-
mene med å stå på stand på Blin-
dern er tidligere leder av SV sitt 
studentlag Julia Giæver. Hun er 
student og Oslo SV sin 38. kandi-
dat ved høstens valg. Giæver sier 
at de opplevde det å stå på stand 
som en unødvendig komplisert 
prosess. Dette skyldes blant annet 
at alle som ønsker å stå på stand 
må være registrert som et student-
lag ved universitetet.

– Jeg synes det er veldig dust 
at man må være et studentlag, det 
burde holde å være et politisk par-
ti. Det gjør at de partiene som ikke 
har et aktivt studentlag mister 
muligheten til å drive valgkamp 
på studiestedene, sier Giæver. 

Både hun og ordføreren under-
streker at det er bred politisk enig-
het om dette spørsmålet. 

– Så dette handler ikke om at 
det skal bli lettere for SV å stå på 
stand? 

– Nei, fra min side handler 
dette om et genuint ønske om å 
få opp valgdeltakelsen blant unge. 
Både høyre- og venstresida bør få 
mulighet til å vise frem sin poli-
tikk, og så kan hver enkelt student 
stemme ut ifra det, svarer Borgen. 

– Vi i SV har et studentlag al-
lerede, så vi kan stå på stand sånn 
som det er nå. Men forrige valg-
kamp så vi kun Rødt og Venstre et 
par ganger, og det er veldig synd, 
sier Giæver. 

– Du er ikke redd for at universi-
tetene og høyskolene i Oslo skal bli 
mer politisert?

– Absolutt ikke. Alle studen-
ter skal etter hvert ut og få seg 
en jobb. Politikk er like viktig på 
campus som ellers i samfunnet. 

Ordføreren mener på sin side 
at et rikere politisk liv på campus 
vil kunne berike akademia. 

Tar imot utfordringen
«Som alle andre heier vi på demo-
kratiet, og som en akademisk in-
stitusjon har vi vært, og er svært 
opptatt av å kunne bidra til poli-

tikkutvikling og samfunnspåvirk-
ning.» 

Det skriver kommunikasjons-
sjef ved Handelshøyskolen BI Ole 
Petter Syrrist-Leite i en e-post til 
Universitas. Han legger til at de 
jevnlig arrangerer besøk med po-
litikere fra hele det politiske spek-
teret. 

«Vi har også tilrettelagt for 
stemmelokaler utenfor BI de siste 
årene. Politiske partier er vel-
komne til å benytte anviste plasser 
utenfor BI for å stå på stand før 
valget», avslutter Syrrist-Leite.

Rektor ved Høyskolen Kris-
tiania Trine J. Meza skriver i en 
e-post til Universitas at de som en 
ideell stiftelse har som misjon å gi 
flest mulig anledning til utdan-
ning og personlig utvikling. Meza 
mener de også har et ansvar for å 
bevare demokratiet.  

«Kristiania er derfor opptatt av 
å legge til rette for høy studentdel-
takelse og engasjement, herunder 
politisk debatt. Vi har tatt imot ut-
fordringen fra ordfører og vil til-
rettelegge for stands i forbindelse 
med årets valg» skriver Meza vi-
dere. 

Også Oslomet vil hegne om de-
mokratiet. Prorektor Silje Fekjær 
skriver til Universitas at de gjerne 
inviterer partiene inn til campus. 

«Vi ønsker å legge til rette for 
demokratisk deltakelse blant stu-
dentene og vil se på tiltak som kan 
bidra til å øke valgdeltakelsen, slik 
som politiske debatter og mulig-
het for å stemme på campus under 
høstens valg», skriver Fekjær. 

Rektor Svein Stølen ved UiO 
skriver i en e-post til Universitas 
at de er opptatt av å legge til rette 
for politisk aktivitet og at de vil 
invitere partiene til å ha stand på 
Blindern. 

«Vi er glade for at ordføreren 
oppfordrer til mer aktivitet og vil 
følge opp dette», skriver Stølen.

universitas@universitas.no

Jeg synes det er 
veldig dust at man må 

være et studentlag
Julia Gievær, bystyrekandidat for Oslo SV

Bekymret: Ordfører i Oslo Marianne Borgen (SV) og Julia Giæver, 38. kandidat for Oslo SV, er bekymra for lav valgdeltakelse. De mener universiteter og høgskoler må gjøre mer for å engasjere studentene. 

Studiestedene har et 
spesielt ansvar
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BEKYMRA ORDFØRER UT MOT REKTORENE I OSLO:



6 torsdag 1. juni 2023| NYHET |

Hva nå?

Om å stille til intervju: – Det er kjekt å drite seg litt ut òg,  
sier Kristoffer Grønbeck (26) gjør seg ferdig med bachelor i  
organisasjonspsykologi, HR og ledelse.

Vinner: Troféen Sunniva Jægtvik (22) skulle ønske  
hun fikk for sitt harde arbeid.

Alkymisten: Det er få som ender opp med en master i 
kjernefysikk, men for de modige er mulighetene på arbeids-
markedet mange, sier Johan Emil Linnestad Larsson (24).

Erfaring, fordypning og sosialt fellesskap er stikkordene. Dette har studietiden 
lært avgangsstudentene, dette er deres råd, og slik blir veien videre. 

Avgangsstudentene

tekst Armann Kippersund
foto Kasper Holgersen og Armann Kippersund

hvem Johan Emil Linnestad Larsson (24)
hva Mastergrad i kjernefysikk ved UiO

Johan Emil Linnestad Larsson (24) sitter med en 
rykende fersk mastergrad rett fra printeren. Nå 
tar han fatt på en doktorgrad i Berlin.

– Det er ganske tøft å begynne på master. Det 
er et stort hopp fra bachelor til master. 

– Er det mange som faller fra?
– Jeg tror de fleste faller fra på bachelor, men 

ikke så mange faller fra på master.
– Og så må man ha deltidsjobb, og det stjeler 

jo av tiden.
– Jeg skal være i akademia i minst tre år. Det er 

spennende, men du har jo postdoc-fella.
Larsson sikter til fenomenet hvor folk blir låst 

til post-doc-grader og ikke kommer seg videre.
– Heldigvis er det lett å få seg jobb.
– Er det noen personlige egenskaper du har til-

egnet deg i studietiden?
– Ja, jeg har blitt tryggere på meg selv. Hvis jeg 

tenker langt tilbake så var jeg en veldig usikker 
person da jeg startet for fem år siden.

– Hva er ditt råd til nye studenter?
– Ikke vær redd for å fordype deg skikkelig i 

det du studerer. 

hvem Sunniva Jægtvik (22)
hva Bachelor i internasjonale studier ved UiO

Hvorfor den gjengse personen i gata velger å 
studere resulterer ofte i et mangefasettert svar. 
For Jægtvik derimot:

– Jeg er en skikkelig nerd. 
– Hva har du lært etter tre år? 
– At ting ofte er mer nyansert enn man 

først antar. Jeg har også blitt tryggere. Jeg tok 
jo 40-gruppe i historie med tre andre, så det er 
noe med det å ikke følge strømmen. 

– Hva ønsker du å gjøre videre? 
– Jeg skal gå videre på en master i Modern 

International and Transnational History.
– Målet i livet da?
–  Jeg har tenkt mye på å bli forsker. 
– Nerd ja. Har du pådratt deg noen uvaner?
– Typen min sier jeg ofte siterer veldig spesi-

fikke fenomener som ikke er en del av allmenn-
kunnskapen. Blindern er jo et ekkokammer, så 
jeg må bli bedre på å få meg ut.

– Men skulle ikke du bli forsker?
– Ja, så jeg er fucked.
– Hva er ditt råd til nye studenter?
– Finn folk du kan studere med, det hjelper 

masse.

hvem Kristoffer Gørnbeck (26)
hva Organisasjonspsykologi, HR og ledelse ved BI

Kristoffer Gørnbeck (26) skal nå ut i jobb ett år 
for erfaringens skyld, før han går videre til mas-
ter. 

– Jeg begynte egentlig på økonomi og admi-
nistrasjon i Bergen. Så fikk jeg vite fra en kompis 
at BI hadde et kjekt HR-studie.

– Jeg liker godt å studere her. På BI har de job-
bet ganske hardt med å spisse inn områder slik 
at du kan dra inn informasjon fra arbeidslivet 
senere.

– Noe du angrer på?
– Litt vanskelig siden jeg er fra korona-kullet. 

Jeg skulle gjerne gjøre hele koronatiden annerle-
des, hvis det var mulig.

– Hva tenker du om fordommene mot BI?
– Jeg tror det henger igjen fra tidligere. Man 

tror at folk som går på BI er rike. Du kan bruke 
joggebukse her. Det stammer fra tidligere for-
dommer. Det er helt likt som andre steder. 

– Det er jo ganske strigla her?
– Ja, det er kanskje det. 
– Har du hørt om grind mindset?
– Ja, men jeg har aldri følt veldig på det. Jeg 

har møtt opp mange ganger med joggebukse og 
vært ekstremt sliten. 

– Hva er ditt råd til nye studenter?
– Finn noe spesielt innenfor ditt studium som 

du kan engasjere deg for. Mange studier er veldig 
brede, så det er lurt å snevre inn litt.

Den målretta Mastersyken Den engasjerte
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God tid:  UiO festet sitt grep rundt Emma Krane Mathisen 
(24), og det kan godt hende hun blir her en stund.

Noe for enhver: Emilie Storm Stiland viser frem protesene som har omringet henne i fem år.

hvem Emma Krane Mathisen (24)
hva Master i engelsk språk og lingvistikk ved UiO

Kunne Emma Krane Mathisen (24) valgt, ville hun 
blitt på UiO livet ut. Hvordan kom hun hit?

– Jeg hadde engelskfag det første året, og det syn-
tes jeg var mye morsommere. Grammatikk og fone-
tikk var kjempegøy, så fant jeg ut av at jeg ville holde 
på med det.

– Hva nå?
– Jeg er deltidsansatt på et prosjekt ved Institutt 

for filosofi, idé- og kunsthistorie og klassiske språk, 
så jeg skal fortsette med det 60 prosent. Hvis jeg ikke 
får svar på noe av det andre jeg har søkt, da.

– Hva ville du egentlig ha gjort? 
– Jeg håper jo jeg får en doktorgradsstilling etter-

hvert, gjerne på Blindern.
– Hva slags personlige egenskaper har du tilegnet 

deg i løpet av studietiden?
– Stort spørsmål. Det føles som om det ikke kom-

mer til å gå, men det kommer til å gå. Og det er ikke 
de tingene du bekymrer deg for som kommer til å gå 
dårlig. 

– Men det er de tingene som du glemmer å be-
kymre deg for, som plutselig slår deg i fleisen. Sånn 
som teknikk, det bør du bekymre deg over. Og hvor 
tidlig du må begynne å skrive.

– Angrer du på noe?
– Ikke så mye egentlig. Det er tilfeldigheter som 

har gjort at det gikk bra. 
– Hva er ditt råd til nye studenter?
– Ta de mulighetene du får, og bruk dem godt. 

hvem Emilie Storm Stiland (27)
hva Master i ortopediingeniør ved Oslomet

Studietiden har lært Stiland å ta saken i egne hen-
der når man ønsker noe gjort. Men hva er ortope-
diingeniør, spør du? 

– Vi designer proteser. 
– Noen ville vel si det er et litt sært yrke?
– Ja, og det er det.  
– Hvorfor endte du her? 
– Jeg studerte fysioterapi. Så traff jeg tilfeldigvis 

en som gikk ortopediingeniør. Det hørtes veldig in-
teressant ut, å jobbe med proteser liksom.

Planen videre er rett ut i jobb. De aller fleste blir 
ringt opp etter endt studietid og tilbudt jobb, kan 
Stiland fortelle. 

– Vi har to års turnus innbakt i masteren, så vi er 
ganske forberedt. 

– Hva slags personlige egenskaper har du tilegnet 
deg? 

– Et problem på vårt studium er at vi ikke har 
vært så fornøyd med hvordan studiet har vært satt 
opp. Vi er blitt flinke på å ta saken i egne hender og 
å komme med alternative planer.

– Har du pådratt deg noen uvaner?
– Jeg har blitt veldig slapp med karakterer og 

tenker at det går greit uansett. Men det er kanskje 
ikke den beste innstillingen til arbeidslivet. 

– Noe du angrer på? 
– Ikke på hva jeg studerte, men hvor jeg studerte. 

At jeg ikke studerte et sted hvor universitetet genu-
int interesserte seg for å utvikle faget videre. 

– Hva er ditt råd til nye studenter?
– Jeg tror det er kjempelurt å finne sin nisje, det 

gjør veien lettere.

Rett ut i jobbDen evige 
Blindernstudenten

universitas@universitas.no
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NY PÅ BOLIGMARKEDET?

Bolig

tekst Victoria Bergundhaugen

Sommeren nærmer seg og mange nye og 
gamle studenter skal flytte. Dessverre flore-
rer skrekkhistoriene om kjipe bolighaier og 
mugne kollektiv. Det på tide med en opp-
datering på hvilke rettigheter man har på 
boligmarkedet. Vi har hørt med Jussbuss og 
Leieboerforeningen om hva du bør huske 
på, og hva du gjør når alt går skeis. 

Bedre føre var 
Jussbuss gir gratis rettshjelp og er drevet av 
jusstudenter. De opplever at studenter ofte 
henvender seg til dem på grunn av feil og 
mangler i boligen. De lurer også på hvilke 
rettigheter de har overfor utleier. 

«Vi opplever også ofte at leietakerne har 
et dårlig forhold til utleier og derfor vil ha 
en ekstern vurdering på om det utleier sier 
stemmer», skriver Jussbuss i en e-post til 
Universitas.

De trekker frem at det er viktig å vite at 
man har rett på å få husrommet i den stand 
som er avtalt. Altså det du og utleieren har 
blitt enige om på forhånd: 

«Det er derfor viktig å sette seg godt inn 
i hva som følger av leieavtalen før man sig-
nerer den».

Ryker for eksempel kjøleskapet eller vas-
kemaskinen? Jussbuss understreker at utlei-
eren skal følge vedlikeholdsplikten sin: 

«Utleier har det overordnede ansvaret 
for at boligen har samme standard som da 
man flyttet inn. Dersom utleiers kjøleskap 
blir helt ødelagt, må utleier kjøpe et nytt så-
fremt ikke annet er avtalt». 

Får du ikke kontrakt? Er det 
mugg i leiligheten? Vi har sjek-
ket dine rettigheter for deg, så 
du skal slippe. 

gammel venn
en duggfrisk bajer
lyden av ølsprut

Bashøl

Et haiku om sommer og vennskap

Generelle tips fra Leierboerforeningen:

Et stort antall leieboliger formidles via private, ufor-
melle sosiale nettverk. Fortell alle at du er på boligjakt.

Leieprisene går gjerne opp i perioden juli–sep-
tember. Du kan altså tjene penger på å unngå 
å være på boligjakt når alle andre er det.

Gå grundig gjennom boligen før du flytter inn. 
Varsle utleier straks om feil og mangler, selv 
om du ikke ønsker å kreve skadene utbedret. 
Leieboeren må ha påpekt mangelen overfor 
utleier innen 14 dager etter overtakelsen.

Synes du leieprisene er høye – sjekk prisene i 
utkantområdene. I byene er det normalt billigere 
jo lenger unna sentrum du er villig til å bo.

Bare namsmyndighetene kan gjen-
nomføre en utkastelse.

Be om skriftlig leiekontrakt, dette har du rett på. 
Eventuelle tilleggsavtaler bør være skriftlige, fordi 
muntlige avtaler er vanskelig å dokumentere.

+

+

+

+

+

+

Generelle tips fra Jussbuss: 

Husleieloven åpner for stor grad av 
avtalefrihet. Avtaler er bindende, så 
les kontrakten nøye før du signerer. 

Ikke send depositum direkte til 
utleier. Et lovlig depositum er et 
avtalt beløp som skal settes inn på 
en egen konto i leietakers navn. 

Ha egen kontrakt med utleier. Jussbuss 
ser ofte  at leietakere i kollektiv har 
én felles leieavtale med utleier. De 
anbefaler at du har en egen kontrakt 
hvor det står at man kun skal være 
ansvarlig for egen husleiebetaling. 

Gå over husrommet før du flytter inn. Da 
kan personen som har flyttet gjøre opp 
eventuelle krav med utleier. Ta bilder 
av hele leiligheten. De anbefaler særlig 
å dokumentere alle skader og merker 
du finner ved innflytting slik at utleier 
ikke kan kreve dette fra deg senere.

+

+

+

+

Si ifra!
Tom Risa, advokat i Leieboerforeningen, trek-
ker frem to problemer studenter ofte hanskes 
med. Det første dreier seg om hvilket ansvar 
du har for leieboere i kollektiv. I et bofellesskap 
får man som regel et «solidaransvar». 

«Det betyr at hver og en av leieboerne er 
ansvarlig for all leie, vedlikehold og skader. 
Det kan høres fint ut, men er noe som er enu-
lempe for leieboerne», skriver Risa. 

Da kan utleier nemlig velge hvem av leiebo-
erne som utleier vil kreve dekning av ved hus-
leiebetaling, husleierestanse, vedlikeholdstvist 
eller skadeserstatning. 

«Et slikt solidaransvar påfører store øko-
nomiske byrder. Jeg anbefaler at ansvaret er 
individuelt, eller i det minste forholdsmessig 
fordelt.» 
Risa peker også på bindingstid i kontrakter. 
Noen gir deg kun rett til å si opp én gang i året, 
mens andre fornyes automatisk.

«Slike bindingstider er tillatt å inngå. Det er 
imidlertid viktig å være klar over at slike bin-
dingstider ikke er fordelaktige».

«Det ikke er nødvendig å akseptere alt som 
står i en kontrakt», fortsetter Risa. Det er tillatt 
å avtale annet enn husleielovens ordning.

Dette er dine  
rettigheter

SKJERMDUMP: min_drittleilighet/instagram.com 

universitas@universitas.no
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HØRER PÅ ONE DIRECTION PÅ FEST  
OG JOBBER MED KJÆRESTEN:

Dette er UiOs nye leder

Studentparlamentet

tekst Anna Tea Østensen
foto Charlotte Førde Skomsøy 

– Det føles veldig gøy og veldig 
stort. Jeg gleder meg masse til å 
fortsette å jobbe videre med stu-
dentpolitikk, sier Elisabeth Hoks-
mo Olsen (24) når Universitas 
møter henne på hennes arbeids-
plass, Villa Eika på Blindern.

Forrige torsdag ble hun valgt 
som leder av Studentparlamentet 
ved UiO, og vant dermed over 
motkandidat Robert Granlund. 
Studentparlamentet består av 35 
studentrepresentanter. Organisa-
sjonens oppgave er å fremme stu-
dentenes interesser overfor UiO-
ledelsen og -styret.

Hun tar over vervet etter ett år 
i arbeidsutvalget som studie- og 
læringsmiljøansvarlig.

Følelsen av tilhørighet
Hoksmo Olsen kommer opprin-
nelig fra Tofte, et lite tettsted i As-
ker kommune med om lag 3000 
innbyggere. Nå blir det enda en 
pause fra en nesten fullført lektor-
grad. Denne gangen for å repre-
sentere universitetets 27.000 stu-
denter på fulltid i arbeidsutvalget.

– Hva er den viktigste erfarin-
gen fra studietiden som du tar med 
deg i jobben som leder av Student-
parlamentet?

– Det er rett og slett opplevel-
sen av det å være student ved UiO. 
Hvilke utfordringer man møter 
som student og hva man setter ek-
stra pris på. 

– Jeg for eksempel satt mest 
pris på foreningslivet og følelsen 
av tilhørighet som student, sier 
hun og viser til foreningslivet på 
studentpuben Kjellern på Helga 
Engs hus.

– Vil jo helst være på campus 
En av hennes hjertesaker er økt 
studiestøtte.

– Akkurat nå er den viktigste 
saken studentøkonomien. Jeg me-
ner at UiO må bidra der de kan, 
ved å ta et tydelig standpunkt og 
ved å ansette flere studenter i stil-
linger på universitetet. 

– Studiestøtten er en nasjonal 
anliggende politisk sak. Hva kan 
studentparlamentet på UiO gjøre 
for å påvirke dette? 

– Studentparlamentet har sam-
arbeidspartnere som har mer 
makt, som Norsk studentorgani-
sasjon. Politikken vår har jo inn-
virkning på politikken deres. Så 

det er viktig at vi tar et standpunkt 
i saken. 

Hun ønsker også å styrke det 
digitale læringsmiljøet. De fleste 
studenter er nødt til å ha en del-
tidsjobb. Det gjør det vanskeligere 
å møte opp på forelesninger og 
seminarer.

Hun mener at en generell hold-
ningsendring må til.

– Her på UiO har foreleserne 
og fakultetene mye autonomi over 
hvordan de vil gjennomføre sin 
undervisning. Det er viktig med 
akademisk frihet, men vi vil vise 
UiO at det ikke er farlig å gi den 

digitale tilretteleggingen et forsøk. 
– Studentene vil jo aller helst 

være på campus, men det er ikke 
alltid det lar seg gjøre. UiO burde 
ta i mot de digitale hjelpemidlene 
man har til rådighet for å gjøre ut-
danningsmulighetene så fleksible 
som mulig. 

Kontakt med studentene
Den nyvalgte lederen medgir at 
studentparlamentet må jobbe 
enda hardere for å øke synligheten 
sin blant dem de skal representere. 
Årets studentvalg hadde en opp-
slutning på skarve 11,68 prosent. 
Hun foreslår å øke antall besøk i 
forelesninger både på og utenfor 

campus Blindern. Samarbeidet 
med studentpubene og universi-
tetsbiblioteket skal også fortsette.

– Helst skulle jeg ønske at vi 
kunne gjennomføre et obligato-
risk kurs i «ting du burde vite som 
student» ved studiestart. 

Hun ønsker seg også økt til-
stedeværelse i media fra resten av 
arbeidsutvalget og vil oppfordre 
dem til å blant annet skrive leser-
innlegg.

– Jeg tror det er fint for studen-
tene å se flere stemmer kjempe for 
studentsaken, og jeg tror det er 
lettere å engasjere arbeidsutvalget 
til å skrive brennende leserinnlegg 
om ting de bryr seg om, når man 
blir oppfordret til å sende det inn 
på vegne av seg selv og sin posi-
sjon i arbeidsutvalget. 

Koble av med One Direction
Hoksmo Olsen trives i en travel 
hverdag, men har også behov for 
å koble helt av. Universitas ber 
henne beskrive hvordan hennes 
ideelle frihelg ser ut.

– Da er jeg på quiz på Kjelle-
ren på fredagen, og så tilbringer 
jeg resten av helgen hjemme hos 
mamma og pappa. 

– Har du en guilty pleasure? 
– Det må nok være at jeg elsker 

når One Direction spilles på fest. 
På Facebook kan det leses at 

Hoksmo Olsen er i et forhold med 
den nyinnvalgte studie- og læ-
ringsmiljøansvarlige, Sigve Næss 
Røtvold. 

– Hvordan blir det å jobbe med 
kjæresten? 

– Jeg tror det blir veldig hygge-
lig og gøy. Sigve er en dyktig stu-
dentpolitiker. Den største utfor-
dringen blir nok å skille mellom 
jobb og privatliv, at jeg ikke alltid 
tar med meg jobben hjem.

– Hvor ser du deg selv om ti år? 
– Ikke som politiker, hehe. Men 

som lærer. Og jeg skal ha to katter!
universitas@universitas.no

Akkurat nå er den viktigste 
saken studentøkonomien

Elisabeth Hoksmo Olsen (24), leder av studentparlamentet ved UiO

Koble av: Fredagen tilbringer Elisabeth Hoksmo Olsen helst på quiz på studentpuben Kjellern.

Kilder: Studentparlamentet

Studentparlamentet ved UiO

Det øverste tillitsvalgte organet 
for UiO-studenter, som jobber for 
å fremme studentenes interes-
ser til universitetsledelsen.

Vedtar en studentpolitisk 
plattform hvert år, som bestem-
mer hva de skal mene.

Består av 35 valgte repre-
sentanter, hvorav 27 velges 
på bakgrunn av lister.

I år stiller seks lister til valg.

Årets studentvalg åpner 20. 
april og varer til 27. april.

+

+

+

+

+

Elisabeth Hoksmo Olsen ønsker et styrket digitalt 
læringstilbud og et arbeidsutvalg med mer tilste-
deværelse.



Enerhaugen studen-
thus

tekst Ane Grieg Riisnæs

Det er en strålende sommerdag; på 
den krystallblå himmelen regjerer 
solen ubestridt. I Jens Bjelkes gate på 
Tøyen er stemningen rolig, lyden av 
den nærliggende fontenens sildring 
forstyrres kun av barnelek og en og 
annen småfugl.

Universitas utsendte har tatt tu-
ren for å befare Enerhaugen stu-
denthus – den ferskeste juvelen i 
SiOs studenthus-krone. 

1. juni åpner nemlig bygget på ny 
for innflytting etter å ha vært gjen-
nom en totalrenovering. Bygget, 
som opprinnelig er fra 1980, huset 
tidligere familieboliger. Nå inne-
holder det 128 singelleiligheter og 
32 parleiligheter fordelt på 9 etasjer. 
Det er denne typen boliger det er 
størst etterspørsel etter, sier SiO. Fa-
milieboligene er i større grad samlet 
på Kringsjå. I tillegg til oppgrade-
ring av fasade og fellesrom, er også 

bakhagen oppgradert.

Klarert koloritt  
Nyoppusset og sentralt plassert er 
det all grunn til å tro at stedet vil 
være attraktivt for studenter – men 
hvilke arkitektoniske kvaliteter 
innehar bygget?   

 – Eksteriøret har en fin koloritt 
som sier god dag til omgivelsene, 
mener arkitekturprofessor Thomas 
Thiis-Evensen. 

Universitas har nemlig hanket 
inn eksperthjelp: Thomas Thiis-
Evensen er professor i arkitektur 
(med alle tenkelige opprykk, opply-

ser han), skribent, forfatter og riks-
synser. Han er likevel først og fremst 
arkitekt, og det er i kraft av dette han 
møter Universitas denne maidagen. 
Det er ikke første gang han feller 
dom over SiO-boliger i Universitas 
– i 2017 kalte han Bjølsen studentby 
et fengsel. 

For øyeblikket befinner vi oss 
utenfor byggets inngang, hvor fasa-
den i rød teglstein bader i skyggen 
av noen fullutsprugne løvtrær.  

– Én ting er positivt, fasaden er i 
slektskap med det rundt. 

Thiis-Evensens går rett på sak i 
sin vurdering, hvis tilhørere utgjø-
res av Universitas to utsendte - og 
et knippe nøkkelpersoner fra SiO: 
Kommunikasjonsdirektør Nina 
Langeland, eiendomsdirektør Birte 
Almeland, og SiOs ansvarlige for 
rehabiliteringsprosjektet Tom Tør-
nquist. 

Dekomponer, dekomponer!  
Om eksteriørets koloritt høster ros 
er dommen over inngangspartiet 
noe mer nådeløs: –  Så der er hølet 

10 torsdag 1. juni 2023| NYHET |

I sol og skygge: Enerhaugen studenthus kommuniserer godt med omgivelsene, men evner ikke motarbeide monotonien, er dommen fra Thomas Thiis-Evensen.

Godværet til tross: Thiis-Evensen tar ingen sjanser (han er 
forkjølet, forteller han), og under den brune jakken av semsket 
skinn er derfor et skjerf trygt plassert om halsen. 

Snart flytter studentene inn på Enerhaugen studenthus. Vi fikk en sniktitt, og tok med oss en 
fagkyndig. – Her vil studentene trives, er den nøye overveide ekspertdommen.

Ned med monotonien!

Dekomponer, 
dekomponer, 
dekomponer!

Thomas Thiis-Evensen, 

arkitekturprofessor med alt på



du går inn! 
Byggets inngang består av en dør 

dyttet inn i bygget. Thiis-Evensen 
savner et tydeligere markert inn-
gangsparti, det bør utgjøre et «hus i 
huset». Han sier at bestemødre som 
besøker barnebarna vil ha proble-
mer med å finne inngangen. 

Representantene fra SiO nikker 
svakt og samtykkende, og foreslår at 
vi beveger oss vekk fra husets forside 
for å ta en titt på bakhagen. Her fin-
ner vi en hage med nyplantet gress, 
noen griller, bord og sittegrupper. 
To nyutsprungne kastanjetrær kas-
ter lange skygger over gressplenen. 
Det hele er grønt og fredelig. 

Thiis-Evensen vedgår at plassen i 
seg selv er fin, men er mest opptatt 
av selve bygget. 

– Vi lener oss mot det grønne, 
men hva med husets samtale med 
det grønne? Det farer forbi, sier han 
til de tilhørende.  

Han mener bygget, som opprin-
nelig er fra 1980, er bygget i 60-talls-
stil, en byggestil som ifølge ham 

først og fremst kjennetegnes ved 
en ting: monotonien. Ved rehabili-
tering må alt derfor dekomponeres, 
former må brytes ned, noe nytt må 
oppstå. 

– Dekomponer, dekomponer, de-
komponer! gjentar han.

Byggets fasade preges av balkon-
ger plassert på rekke og rad. Konse-
kvensen av at alt ser likt ut er at det 
ikke sier noen ting om dem som bor 
der, sier Thiis-Evensen. Studentene 
er jo tross alt individer, fremholder 
han. 

Et hyggelig sted å bo
Studentene er individer, men indi-
vider trenger andre mennesker. «No 
man is an island», slik John Donne 
sa. Tall fra Shot-undersøkelsen 2022 
viser at 28 prosent av studentene er 
ensomme.  

Eiendomsdirektør i SiO Birte Al-
meland er klar på at de har gjort sitt 
for å motvirke ensomhet med byg-
get: 

– Først og fremst er boligen ut-

formet slik at den skal være hyggelig 
å bo i. Det er mulighet for fleksibel 
innredning, og mulighet for å gi den 
et personlig preg. 

Samtidig sier hun at de har store 
fellesarealer hvor studenter kan 
treffe andre. I tillegg til hagen har 
boligen fellesstue, lesesal og et syk-
kelmekkerom. 

– Tror du sykkelmekkerommet blir 
en sosial møteplass? 

– Jeg håper at de som liker syk-
kel kan møte likesinnede der. Vi har 
lagt til rette med utstyr og det som 
trengs. Samtidig er det også opp til 
studentene å ta i et tak selv, de må 
selv spørre andre om de vil være 
med å gjøre noe, om de vil henge i 
fellesområdene.   

Speiltak og grønne vegger 
Det er på tide å inspisere også inn-
siden av bygget. Vi starter nede på 
bakkeplan, hvor alle studenthusets 
fellesområder er plassert. Idet vi 
trer inn, reagerer Thiis-Evensen 
umiddelbart på en ting: Det er alt 

for lavt under taket. Jo høyere under 
taket, jo bedre trives menneskene, 
sier han. 

SiOs representanter unnskylder 
seg med at det har vært visse tek-
niske utfordringer knyttet til å heve 
takhøyden, noe arkitekten viser for-
ståelse for. Han tillater seg likevel å 
komme med et problemløsende for-
slag: speil i taket.

Samtlige fellesrom er plassert i 
samme gang, og utgjøres av en stue, 
et vaskerom og en lesesal. Gangen 
er trang, med vegger malt i en lys 
mintgrønn farge. Overalt er det vin-
duer, ikke bare ut mot gaten, men 
også mellom de ulike rommene. 
SiO sier de har vektlagt trygghets-
følelse under planleggingen av rom-
mene.   

Thiis-Evensen er i det store og 
hele fornøyd med fellesområdene, 
han har allikevel en ting han reage-
rer på: 

– Det er like farger overalt! Også 
fargene kan brukes til å dekompo-
nere interiøret. 
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 Følg med, student: Dette kan bli ditt nye hjem.

Jeg skulle helst hatt et sted 
som fikk en til å rope «Ah, 
der bor studentene!»

Thomas Thiis-Evensen, arkitekturprofessor ved 

Arkitekthøgskolen i Oslo

Saken fortsetter »

 Et yndet sted for konsentrasjon: Men optimalt sett skulle 
veggene vært mørkegrønne, mener Thomas Thiis-Evensen. 
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Helst skulle han sett litt mer 
variasjon, og spesielt for lesesa-
len har han forslaget klart: 

– Det skulle vært malt i en 
langt dypere grønnfarge. Det 
virker beroligende. Derfor var 
alle gamle sykehus grønne.    

Alt man trenger 
Omvisningens siste stopp er et 
eksempel på et møblert singel-
rom. Vi tar plass i en romslig 
heis (med plass til 13 personer 
– samt alt man skulle trenge av 
møbler, får vi opplyst) og tar den 
opp til 6. etasje. Thiis-Evensens 
umiddelbare reaksjon på rom-
met tvinger fram smilet blant 
SiOs representanter: 

– Åh, så koselig! Dette er luk-
susverdig. 

E k s e m p e l -
leiligheten er en 
ettroms på 17 
kvm med kjøk-
kengruppe, stue 
og soverom i ett 
og eget bad. I til-
legg har den en 
romslig og vest-
vendt balkong, 
med utsikt til 
bakhagen og de 
blomsterfylte kastanjetrærne. I 
det fjerne kan man skimte Hol-
menkollen. 

Eiendomsdirektør Almeland 
forteller om noen av de smarte 
løsningene de har inkorporert i 
leiligheten. Blant disse en kjøk-
kenvifte som skrus på automa-
tisk når platene er i bruk: Her 
skal ingen naboer plages av uvel-
kommen krydderlukt.  

– Her har man alt man tren-
ger, konkluderer Thiis-Evensen 
før vi igjen tar heisen nedover. 

Bra for lommeboka og klimaet 
Eiendomsdirektør Almeland sier 
at de har prøvd å gjenbruke mest 
mulig materialer i restaurerin-
gen av bygget. Originalbygget 
var heldigvis i en slik forfatning 

at råbygget, eller skjelettet, kun-
ne brukes om igjen. Ikke bare 
er restaurering av gamle bygg 
økonomisk gunstig – det er også 
klimagassbesparende ifølge Al-
meland. 

Hun sier at de ved bygget på 
Enerhaugen har oppnådd 17 
prosent reduksjon i henhold til 
innovasjonsprogrammet Futu-
reBuilt ZEROs referansenivå for 
klimagassutslipp. 

– Har reduksjon av klimagas-
ser vært en viktig drivfaktor i re-
staureringen av bygget? 

– Det har vært en medvirken-
de, men ikke primærårsaken til 
dette prosjektet, sier Almeland. 

 Hun sier SiO er meget 
fornøyd med både bygget og 
alle som har bidratt i bygnings-

prosessen – fra 
arkitekter til en-
treprenører og 
håndverkere. 

Frittstående! 
Men har SiO 
egentlig grunn til 
å være fornøyde? 

Vel nede i inn-
gangspartiet er 
det endelig på 

tide med en ekspertkyndig total-
vurdering. 

Og SiOs representanter kan 
puste lettet ut: I det store og hele 
vil studentene trives på Enerhau-
gen, mener Thiis-Evensen. Sam-
tidig påpeker han at mye kunne 
vært gjort med få grep, den gru-
fulle monotonien kunne vært 
unngått. Spesielt det at bygget 
er studentenes signalbygg i om-
rådet gjør at man bør stille krav: 

– Jeg skulle helst hatt et sted 
som fikk en til å rope «Ah, der 
bor studentene!». Det er jo et 
frittstående bygg for svingende! 

universitas@universitas.no

 Det er jo et 
frittstående 

bygg, for 
svingende!

Thomas Thiis-Evensen, arkitekturprofessor 

ved Arkitekthøgskolen i Oslo 

 I sol og skygge: Enerhaugen studenthus kommuniserer godt med omgivelsene, 
men evner ikke motarbeide monotonien, er dommen fra Thomas Thiis-Evensen.

Ikke overbevist: Arkitekturprofessor Thiis-Evensen skulle helst hatt et sted som 
fikk en til å rope: – Det er jo et frittstående bygg, for svingende! 



Olje

tekst Ane Grieg Riisnæs

Dagen@ifi er en forening på Uni-
versitetet i Oslo som arrangerer 
karrieredager for studentene på 
Institutt for Informatikk. Foren-
ingsleder Gyda Sæter forteller 
Universitas at Equinor har fått 
avslag på å være sponsor på karri-
eredagen de arrangerer til høsten. 

Arrangementet har fått rundt 
60 søkere på 50 plasser. I tillegg 
har de en hovedsponsor og et va-
rierende antall sponsorer på ar-
rangementet. Sponsorer betaler 
60.000 og standard standplass 

koster 40.000. Som sponsor får 
man mer promotering i forenings-
kanalene og muligheten til å holde 
et faglig innslag for studentene. 

Søknaden fra Equinor har nå 
fått avslag på søknaden om å være 
sponsor for arrangementet. Det 
bestemte styret i studentforenin-
gen forrige uke. Sæter understre-
ker at det var stor uenighet innad 
i styret om avgjørelsen og at det er 
flere variabler som spiller inn. 

– I spørsmålet vedrørende opp-
taket av sponsor har jeg tatt opp 
kontroverser rundt miljøprotester 
mot Equinor, sier foreningslede-
ren.

Hun understreker at Equinor 
kan bli godkjent som sponsor 
ved en annen anledning av se-
nere styrer. 

På spørsmål om hvordan hun 
selv synes Equinor har fremstilt 
seg tidligere på karrieredagen, 
sier hun at Equinor presenterer 
seg selv som et verdensledende 
teknologiselskap.

– De nevner ikke at de driver 
med olje, men det er kanskje 
ikke så rart, da det ikke er den 
sektoren de ansetter oss til, sier 
Sæter.

universitas@universitas.no

Kunstig eksA(I)men

tekst Saga Eline Jonsson Hoff

Roboten i rommet, ChatGPT, har 
skapt hodebry for akademia etter 
at den ble lansert før jul. Nå føyes 
den inn på Universitetet i Oslo 
(UiO) sin veiledning for fusk og 
kildehenvisning ved eksamen. 

Viserektor for utdanning ved 
UiO Bjørn Stensaker uttalte i mars 
til nettavisen Uniforum at de vur-
derte flere skoleeksamener. Det 
var blant annet etter forespørsel 
fra fagmiljøene ved UiO. 

Inneværende eller neste eksa-
mensperiode blir imidlertid ikke 
påvirket av kunstig intelligens 
(KI) hva gjelder eksamensform. 
UiO har planlagt omtrent like stor 
andel skoleeksamener våren og 
høsten 2023 sammenlignet med 
tidligere år, opplyser Stensaker i 
en e-post til Universitas. 

«Vi forventer imidlertid at 
mange tilpasser innholdet i ek-

samensoppgavene for å ta høyde 
for kunstig intelligens», skriver 
Stensaker. 

Avtroppende leder av stu-
dentparlamentet ved UiO Oline 
Sæther har inntrykk av at mange 
undervisere ønsker flere skoleek-
samener på grunn av KIs inntog. 
Da er det lettere å kontrollere hvil-
ke  hjelpemidler studenter bruker. 

– Samtidig opplever jeg at UiO 
ønsker å bevege seg bort fra sko-
leeksamen, for det er kun én si-
tuasjon hvor du testes i hva du kan 
den ene dagen. Her må UiO finne 
ut av hvilken overordnet retning 
de skal legge seg på basert på hva 
som er pedagogisk og den nye tek-
nologien, sier Sæther på telefon til 
Universitas. 

Stensaker forsikrer at det er 
et høyt aktivitetsnivå på UiO når 
det gjelder bruk og utforskning av 
kunstig intelligens og chatbot-tek-
nologi. Han viser til at det er brukt 
som en ressurs. De ser på hvordan 
teknologien kan implementeres i 

en akademisk sammenheng. 
«Hvordan vil dere innrette dere 

rundt et økende tilbud av KI og 
ChatGPT i kommende eksamens-
perioder?»

«Fagmiljøene må være bevisst 
på dette når de lager eksamens-
oppgaver. I tillegg vil vi fortsette 
å informere om teknologiutvik-
lingen rundt kunstig intelligens, 
og gi råd om hvordan den kan 
møtes.»

«Hvordan jobber dere for å in-
formere studenter om hvordan de 
skal forholde seg til KI, da dette i 
stor grad baseres på skjønn?»

«UiOs nettsider for fusk og 
forskrift om studier og eksamen 
er tydelige på at kandidatene skal 
kun levere sitt eget selvstendige 
arbeid. Utover dette er det opp til 
UiOs enheter å informere kandi-
datene om hva som er lov og ikke 
lov når det kommer til bruk av KI 
på deres emner. Dette kan variere 
fra ulike fagmiljøer.»

universitas@universitas.no
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Studentpris kr. 950,- 
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får raskt time hos gynekolog, og du 
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Lokalvalg

tekst Knut Egil Aure Nilsen og Saga Eline Jonsson Hoff 
foto Kasper Holgersen

HJELP, DET ER SNART LOKALVALG!

Kjenn din (stemme)rett

Miljøpartiet De Grønne, Eivind Trædal, bysty-
rerepresentant Oslo MDG

MDG besvarte ikke vår forespørsel før avisa gikk i trykken. Dette uttalte 
bystyrerepresentant for MDG Eivind Trædal da Universitas i slutten av 
april spurte hvorfor studentene bør stemme på dem til høstens lokalvalg. 

– Det gjør byen kulere og fetere å bo i.
– Hva betyr det?
– Det er bare å se på forskjellen fra da jeg studerte. Nå kan man 

bade i fjorden, vi har trygge sykkelveier og gode kollektivforbindelser. 
Oslo er Norges beste by.

Trædal la til at noe av det beste med Oslo er fellesskapet; områder 
som deles av alle byens innbyggere.

– Ordføreren i Bogotá sa en gang at «tegnet på en god by er ikke 
at de fattige kjører bil, men at de rike tar bussen». Sånn er det også i 
Oslo, sa Trædal.

Arbeiderpartiet, Andreas Halse,  
gruppeleder for Oslo Ap bystyre

Hvorfor skal studentene stemme på ditt parti til høsten?

Vi skal styrke studentidretten og studentfrivilligheten, bygge 3000 
studentboliger, og bidra økonomisk til oppussing og aktiviteter i det 
nye studenthuset i sentrum. 

Hva er de viktigste studentsakene for dere fram mot valget?

• Gi tilskudd til rehabilitering og aktivitet for studenthuset i sen-
trum.

• Øke midlene til psykisk helsehjelp for studenter, og samar-
beide med studentorganisasjonene, frivilligheten og Stu-
dentsamskipnaden for å styrke det psykiske og somatiske 
helsetilbudet for studenter.

• Støtte studentidretten og andre studentaktiviteter ved å 
samarbeide med foreningene, blant annet om tilgang til 
anlegg og lokaler.

• Legge bedre til rette for studenter med barn, med 
nærhet til barnehager, flere tilpassede boliger og 
gode støtteordninger.

Hvordan skal ditt parti bidra til å gjøre Oslo til en god 
studentby?

Vi mener at alle deler av Oslo skal oppleves som åpne 
og tilgjengelige for byens studenter. Vi vil bygge flere 
gratis uteområder som Sørenga og Operastranda, 
og vi vil legge til rette for flere trivelige møteplasser 
over hele byen.

Senterpartiet, Morten Edvardsen, Gruppele-
der Oslo Senterpartis bystyregruppe

Hvorfor skal studentene stemme på ditt parti til høsten?

Oslo Senterparti ønsker en grønnere by, med levende bydeler og 
små forskjeller.

Det vil vi få til gjennom byutvikling for innbyggerne, ikke ut-
byggerne, trygge, offentlige helsetjenester for alle, utjevning av sosial ulikhet og 
fremkommelighet for alle.

I bystyret har vi foreslått økt støtte til psykisk helsearbeid for studenter, kom-
munal støtte til det nye studenthuset i sentrum, og å styrke kollektivtrafikken til 
studiesteder og studentbyer.

 
Hva er de viktigste studentsakene for dere fram mot valget? 

• Styrke tilbudet innen psykisk helse for studenter
• Billigere kollektivtransport og bedre kollektivtilbud til studiesteder og stu-

dentbyer
• Regulere flere studentboliger
• Økonomisk støtte til det nye studenthuset i sentrum
• Støtte opp under studentfrivillighet, gjennom lokaler og tilskudd
• Tilby studenter sommerjobber i Oslo kommunes virksomheter
 
Hvordan skal ditt parti bidra til å gjøre Oslo til en god studentby?

Kommunale boliger som ikke brukes skal alltid vurderes om kan brukes til boliger 
for studenter. Vi har mål om at minst 20 prosent av studentene i Oslo skal kunne 
bo i en studentbolig. Vi fikk flertall i bystyret for å etablere kombinerte student- og 
eldreboliger i Oslo, noe som kan gi flere studenter et rimelig sted å bo.

Høyre, Håkon Bergseth, politisk rådgiver for Høyres 
bystyregruppe i Oslo
Hvorfor skal studentene stemme på ditt parti til høsten? 

Vi ønsker at Oslo skal være en by der flere skal kunne bo i sentrum, der måneds-
billetten hos Ruter ikke koster skjorta, der det skal være lett å spørre om hjelp om 
man trenger det, og der vi har et trygt uteliv.
 
Hva er de viktigste studentsakene for dere fram mot valget? 

• Bygge flere boliger som du som student kan bo i og etter hvert kjøpe.
• Sikre at månedskortet blir billigere for studenter, og at kollektivtransporten 

både går ofte nok og der du trenger den.
• Satse mer på tilgjengelige lavterskeltilbud for psykisk helse for studenter. Støt-

ten til SiO-psykologene må derfor på et høyere nivå.
• Jobbe for at utelivet i Oslo er et trygt sted å være.

 
Hvordan skal ditt parti bidra til å gjøre Oslo til en god studentby? 

Vi vil bygge 10 000 nye studentboliger. Flere aktører må få hus-
banklån til å bygge studentboligene vi trenger.

Det er mange studenter som sparer til å kjøpe, eller kjøper sin 
første bolig. Vi må legge til rette for at det blir bygget leiligheter 
som studenter ønsker å bo i. Det er mange som heller vil kjøpe 
en mindre leilighet i sentrum enn å ha flere kvadratmeter i 
ytre by. Vi vil fjerne regler som begrenser hvor små leiligheter 
vi kan bygge i sentrum.

Vi vil gjøre det lettest mulig for at dere skal kunne velge 
det tryggeste utestedet å være på. Vi ønsker en smilefjes-
ordning for trakassering og rasisme for utesteder.

T-banen, trikken og bussen må både gå ofte nok og der 
du trenger den. Alle studenter skal ha råd til å bruke kol-
lektivtilbudet. Vi vil fjerne Reis-ordningen til fordel for 
lavere månedspriser. Hadde det vært opp til oss, ville en 
student betalt 392 kr for månedskort.

Oslo – Norges kanskje dårlig-
ste studentby. Slik vil politi-

kerne gjøre den bedre.
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Kjenn din (stemme)rett

Sosialistisk Venstreparti, Sarah Safavifard, 3. kandidat til 
Bystyret, Oslo SV 

Hvorfor skal studentene stemme på ditt parti til høsten?

Vi vil ha en by der forskjellene blir mindre og bolig er et velferdsgode – ikke et spe-
kulasjonsobjekt. Vi vil skape en by som er god å leve i for alle. Vi må både ta kampen 
mot forskjellene og klimakrisa. Vi vil at Oslo skal ta ansvar for å kutte klimagassut-
slipp og bygge ut fornybar energi fra solkraft på byens tak. Vi vil ha et trygt og godt 
arbeidsliv med hele og faste stillinger.

Hva er de viktigste studentsakene for dere fram mot valget?

• Få fortgang i studentboligutbyggingen og gi unge en reell mulighet til å kjøpe 
seg bolig gjennom 3. boligsektor.

• Bedre det psykiske helsetilbudet til studenter og sikre at dette forblir et gratis 
tilbud.

• Prioritere studentorganisasjoners tilbud på halltid i idrettshaller.
• Innføre studentrabatt på alle Ruters billettyper, og øke aldersgrensa for full-

tidsstudenter.
• Sikre studentrabatt på alle kulturopplevelser i kommunens regi.
• Innføre kommunale retningslinjer for studenter i praksis, for å sikre bedre 

arbeiderrettigheter og en bedre praksisopplevelse.
• At alle under 26 år får tilbud om gratis prevensjon.

Hvordan skal ditt parti bidra til å gjøre Oslo til en god studentby?

Vi skal gjøre det billigere å bo her ved å ta politisk kontroll over boligmarke-
det i Oslo. Vi skal gjøre det billigere å delta i både idrett og kultur. Vi kombine-
rer dette med bedre og billigere kollektivtilbud og videre storsatsing på 

sykkelveier og tilrettelegging for folk uten bil.
Hver høst står flere tusen studenter i kø 

for å få studentbolig, og innflyttere risike-
rer å stå uten et sted å bo fordi de ikke har 
råd eller ikke kommer inn på det private 

boligmarkedet. Derfor vil Oslo SV at det 
bygges flere studentboliger i Oslo og prioritere stu-

dentboliger i behandlingen av reguleringsplaner.

Fremskrittspartiet, Julianne Ofstad, 2. kandidat Oslo Frp

Hvorfor skal studentene stemme på ditt parti til høsten? 

Vi vil at folk skal få beholde mest mulig av sine egne penger og at kommunen skal 
legge til rette for en god byutvikling med trygge veier og et godt kollektivtilbud. Vi 
vil at det skal være lettere å komme seg inn på boligmarkedet, og det må bygges flere 
boliger som folk faktisk har råd til å bo i, enten man eier eller leier.
 
Hva er de viktigste studentsakene for dere fram mot valget? 

• Det skal bygges flere boliger og studentboliger i Oslo. I dag bygges det alt for få 
boliger, fordi kommunen ikke klarer å regulere nok tomter.

• Vi ønsker nattåpen t-bane i helgene slik at det skal være lett og billig å komme 
seg hjem fra byen. Vi vil bygge ut tilbudet slik at det skal være gode kollektivtil-
bud i hele Oslo.

 
Hvordan skal ditt parti bidra til å gjøre Oslo til en god studentby?
 

Flere private aktører skal kunne bygge studentboliger, med samme vilkår som stu-
dentsamskipnadene. Da kan vi få fart på utbyggingen og sikre boliger studentene 
faktisk har råd til å bo i.

Venstre, Hallstein Bjercke, bystyrerepresentant 
Oslo Venstre

Hvorfor skal studentene stemme på ditt parti til høsten?

I dag henger Oslo bak flere andre studentbyer i Oslo. Studentbarometeret 
viser at trivselen blant Oslos studenter er for lav og helsekøene er rekord-
lange. Venstre vil snu trenden, med økte midler til studentenes helsetil-
bud og en helhetlig satsing på å gjøre Oslo til Nordens beste studentby.

Hva er de viktigste studentsakene for dere fram mot valget?

Sikre at studenter har tilgang til rimelige og egnede boliger
Et levende kulturliv med rabatt for studenter og tilgang til anlegg for ak-
tiviteter. Dette skal vi få til ved å sikre utbygging av flere studentboliger, 
gjennom prioritert saksbehandling og forskuttering av tilskudd.
Vi vil stille krav til at alle aktører som mottar kommunal støtte skal ha 
studentrabatter, og få bedre rutiner for billig leie av kommunale anlegg.

Hvordan skal ditt parti bidra til å gjøre Oslo til en god studentby?

En av Venstres viktigste initiativ er å lage en egen studentmelding for 
Oslo. Vi mangler kunnskap om hvordan Oslo som by kan bli bedre å leve 
i som student. Gjennom en studentmelding kan vi identifisere de store 
problemstillingene, og finne målrettede tiltak.

Verken KrF eller Folkets parti har besvart Universitas’ henvendelse før avisa 
gikk i trykken. 

Rødt, Siavash Mobasheri , gruppeleder for Oslo Rødt
Hvorfor skal studentene stemme på ditt parti til høsten? 

Rødt på Stortinget bevilger stadig penger til å øke borteboerstipendet, 
studiestøtten og å bygge flere studentboliger. Vi vil bekjempe de store so-
siale og økonomiske forskjellene i byen vår, noe som studenter, en gruppe 
som får skyld for mye og hjelp til lite, har stor nytte av.
 
Hva er de viktigste studentsakene for dere fram mot valget? 

• Bolig for alle til en rettferdig pris er en hovedsak for Rødt. Det første 
Oslo kommune må gjøre er å sikre alle studenter som ikke har klart 
å skaffe seg et sted å bo, rimelige alternativer før studiene starter. 

• Vi vil øke antall studentboliger som bygges og gjøre det vanskeligere 
for bolighaiene å kapre hele leiemarkedet. Vi vil gjøre om Husleielo-
ven, slik at vi får styrket leietakernes rettigheter. 

• Vi ønsker at studentrabatten på kollektivtransport økes tilsvarende 
honnørpris på enkeltbilletter og månedskort, og at rabatten skal 
være for alle heltidsstudenter uavhengig av studentenes alder.

 
Hvordan skal ditt parti bidra til å gjøre Oslo til en god studentby? 

Presset på psykisk helse vokser kraftig når unge begynner på sine stu-
dier. Likevel blir ikke studentenes psykiske helsetilbud prioritert, verken 
av kommunen eller staten. God utbygd studentvelferd er en forutsetning 
for at alle, uansett bakgrunn og funksjonsnivå, kan ta høyere utdanning. 
Studentene må få nok økonomisk støtte til å styre sitt 
lokale velferdstilbud gjennom studentsamskip-
nadene. Oslo må ta langt større ansvar for stu-
dentvelferden enn det som gjøres i dag.

universitas@universitas.no
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Karneval i São Paulo

tekst Tord Magnus Dyrkorn, 
Elisabeth Berg Ødegaard og 
Charlotte Førde Skomsøy
foto Charlotte Førde Skomsøy

Om en drøy uke skal det skje. 
Marina Raposo (22) sitter i en 
Uber på vei ut av São Paulo – 
Brasils største by. Den tunge 
trafikken avtar. Vi nærmer oss 
ruvende tribuner og flombelys-
ning som får hele sambódromoen 
– samba-arenaen – til å se ut som 

et filmsett. 
Bak høye gjerder skimtes del-

vis innpakkede, fargerike kon-
struksjoner. Det som foregår her 
er topp hemmelig.

– Dette beveger hele landet 
vårt. Det er en fest for alle, fortel-
ler Marina.

Nå legger hun siste hånd på 
verket sammen med dansegrup-
pen sin. Et par dansetrinn skal 
perfeksjoneres før showet er full-
komment. Neste helg skal de gå 
helt fremst og lede an årets pa-
rade for sambaskolen sin. Flere 
titusen øyne vil være klistret til 
dem.

– Er du nervøs for den store 
dagen?

– Det er en blanding av ner-
vøsitet og spenning. Jeg drar dit 
for å kose meg, men jeg konkur-
rerer også.

Om få dager vil alt vanlig by-
liv opphøre i millionbyen. Ga-
tefestene og paradene tar over. 
Marina gjør seg klar for å skape 
og delta på en av verdens største 

fester: Karneval i São Paulo.

En fest for skeive
Marina har vært aktiv som sam-
badanser siden hun var 14 år 
gammel, og i år, som alle år, skal 
hun delta i den store paraden.

– Nå, den siste uken før den 
store paraden, øver vi hver enes-
te kveld, forteller hun oss.

Folk i Brasil tar en pause fra 
hverdagen, og gjør ting litt an-
nerledes under karnevalfeirin-
gene. Kvinner, menn, folk midt 
i mellom – alle – også de som 
vanligvis ikke vier stil og uttrykk 
en tanke – ikler seg fargerike 
kostymer og plagg, og sminker 
seg med glitter og maling. Men 
for det skeive miljøet er karneval 

spesielt viktig.
Marina er nemlig transkvin-

ne, og hun har et kjønnsuttrykk 
som går på tvers av Brasils kon-
servative macho-kultur. Samba-
miljøet er hennes andre familie, 
og karnevalukene er miljøets 
høytid.

– Det er enkelt. Nå er tiden på 
året hvor alle kan være hva enn 
de vil, forteller hun.

Det lange, krøllete håret hen-
ger over t-skjorten fra dansesko-
len Vai-Vai, som hun hører til. 
Karneval har et sterkt konkur-
ransepreg og skolene konkur-
rerer om å ha det beste bidraget 
i paraden. Skolene må overbe-
vise dommerne om at de har det 
beste konseptet, de flinkeste 
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MED MUSIKK, KULTUR OG DANS SKAL VAI-VAI VÆRE UDØDELIGE:

To uker i februar blir hverdagen glemt i São 
Paulo. Universitas har fått være med på festen 
i landet der 96 transpersoner ble drept ifjor.

Samba mot hat: Marina (22) er transkvinne, og kan være seg selv i sambamiljøet. Konstrasten er stor til resten av Brasil.

UTENRIKS utenriksredaktør: Elisabeth Berg Ødegaard 

elisbodegaard@gmail.com 481 01 245

– Jeg vet hvor viktig jeg er



danserne og de mest spektakulære kos-
tymene. Samtidig må de time showet til å 
nå enden av gaten på rundt 60 minutter.

– Posisjonen min fremst i paraden 
gjør meg stolt. Det er en veldig viktig 
posisjon. Vi kan ikke gjøre noen feil, da 
mister vi masse poeng.

Hun forteller at det historisk har vært 
mange skeive i samba- og karnevalmil-
jøet, men Marina er den første transper-
sonen som har den viktige posisjonen 
fremst i hele São Paulo-paradens histo-
rie.

– Hvis ikke de som kom før meg had-
de kjempet på og vært så synlige i samba-
miljøet tidligere, ville jeg sannsynligvis 
ikke vært i den posisjonen jeg er i dag, 
forteller hun.

Sambaskolen har vært helt essensiell 
for at hun skal føle seg velkommen som 

hun er.
– I Vai-Vai tviler de aldri på hvem jeg 

er. At jeg har den viktige danserollen som 
jeg har, er en slags inkludering i seg selv, 
mener Marina.

En danseskole med en historie
Sambaskoler er søylene i den brasilianske 
karnevalfeiringen. Mange av dem er over 
100 år gamle, og det er de som organi-
serer opptrinnene i paradene – i tillegg 
til hundrevis av gatefester – blocos – som 

foregår i karnevalukene.
Skolene er så mange at bidragene må 

fordeles og konkurrere i divisjoner. Litt 
som i fotball risikerer skoler å rykke ned 
om de gjør det dårlig.

Vai-Vai har lenge vært en av de mest 
prestisjefulle skolene i São Paulo, men for 
noen år tilbake rykket de ned til den nest 
øverste divisjonen. Det er langt fra ide-
elt, skal vi tro skolens president, Clarício 
Gonçalves:

– Vi prøver å redde historien vår og 
våre forfedre, og vi har hele lokalsamfun-
net med oss. Vi er nødt til å ta skolen vår 
opp til øverste divisjon igjen.

Han har invitert oss til skolens verk-
sted – en enorm hangar viet til byggin-
gen av årets paradevogner og kostymer.

Fra dypet i hangaren høres latter, mu-
sikk og brasiliansk småprat over skra-
pingen, hamringen og pussingen. Ved et 
langt bord sitter en håndfull mennesker i 
alle aldre og syr kostymer. Med den stør-
ste konsentrasjon sys glitrende kantbånd 
på jakkeslag og meterlange fjær limes på 
hodepryd.

– Ser dere disse som jobber her? De 
gjør det i utgangspunktet gratis. De er en 
del av det store fellesskapet og de ønsker 
å få alt helt riktig. De vil ikke ha noen feil, 
forteller presidenten.

Arbeidsbenkene og rommene rundt 
om i hangaren flyter over av kulisser og 
effekter i alle størrelser. Alt er håndlaget, 
skal vi tro presidenten.

En sambaskole hører til et område av 
en by, og det er stor ære som står på spill. 
Derfor bidrar ofte hele lokalsamfunn i 
arbeidet med å forberede paraden. Suk-
sessen eller fiaskoen til en sambaskole 
deles av alle som bidrar.

– Temaet for skolens bidrag er udøde-
lighet – alt som ikke dør i den brasilian-
ske kulturen. Musikk, kultur og dans, sier 
Gonçalves.

Selv om Vai-Vais ære har fått noen 
skudd for baugen, er skolen langt fra dø-
delig.

En fest av skeive

– Hvordan jobber Vai-Vai for inkludering 
av skeive og hvordan har det historisk sett 
vært?

– De er skolen. De har alltid vært her 
og de er fullstendig integrert, slår presi-
dent Gonçalves fast.

Ifølge han er karnevalfeiringen helt av-
hengig av kreativiteten det skeive miljøet 
har.

– Dersom du har et problem med at 
skeive personer er med i paraden, da er 
du gammeldags. Vi er i 2023.
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Hodepryd: Kostymer med intrikate detaljer er med på å skape festen under karneval.

Sambódromo: Hele Brasil stopper opp under karneval. Paradene 
i sambaarenaene er feiringenes høydepunkt.

Nå er tiden på året hvor alle 
kan være hva enn de vil

Marina Raposo (22)

REPORTASJEREISE – UNIVERSITAS I BRASIL

Saken fortsetter »
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Stødig skulptur: Marina (22) viser frem kostymet sitt til kompisene før øvingen. – Temaet for skolens 
bidrag er udødelighet – alt som ikke dør i den brasilianske kulturen. Musikk, kultur og dans.

Nasjonalskatt: Titusenvis av mennesker flokker til 
sambaarenaene under karnevalparadene.

Et land med et transproblem
Brasil troner på toppen av en al-
vorlig statistikk. Det er landet i 
verden hvor flest transpersoner 
blir drept. Ifølge rapporten Trans 
Murder Monitoring ble 96 trans-
personer drept mellom oktober 
2021 og september 2022.

– Det er rart fordi samtidig er 
vi også landet som har mest folk 
som ser på porno med transseksu-
elle. Vi blir mest drept, men også 
mest satt pris på, sier Marina. 

Selv om hun aldri har opplevd 
fysisk vold selv, forteller Marina at 
hun ofte får kommentarer slengt 

etter seg på gaten.
– Da tenker jeg bare til meg 

selv: «dere fortjener meg ikke», 
for jeg vet hvem jeg er. Jeg vet hvor 
viktig jeg er for samfunnet mitt.

Også familien hennes er en vik-
tig støtte, forteller hun. Men veien 
dit var hun ikke alltid sikker på.

– Faren min var veldig streng 
i oppveksten, så jeg var redd for 
hvordan han ville reagere da jeg 
kom ut som trans, sier hun.

Da hun fortalte ham at navnet 
hennes var Marina, ble han stille i 
20 minutter. Hun forteller at ingen 
i rommet sa noe.

– Til slutt åpnet han munnen 
og sa at han aksepterte det, og at 
jeg kunne være hvem jeg ville. 
Han var den første som kalte meg 
Marina, forteller hun.

– Faren min er veldig, veldig 
viktig for meg. Jeg tenker ofte på 
hele prosessen, fra da jeg vokste 
opp da han ikke klarte å aksep-
terte transseksuelle, til idag hvor 
han er den største fanen av meg. 
Nå kommer han og heier på meg 
i paraden.

En fest til det kjødelige
Tilbake i sambódromoen geleider 
Marina oss innover den enorme 
paradegaten. Titusenvis av tilsku-
erplasser ruver over oss på begge 
sider – foreløpig tomme før den 
kommende helgens parade.

Små grupper dansere og utø-
vere kledd i korte skjørt, åpne 
skjorter og fargerik sminke, dan-
ser nedover til umiskjennelige 
sambarytmer.

Karnevaltiden er en euforisk 
tid.

– Uansett hvem man er og 
hvilket kjønn man er. Du kan 

Dersom du har et 
problem med at 
skeive personer er 
med i paraden, da 
er du gammeldags

Clarício Gonçalves, president i danseskolen Vai-Vai

Saken fortsetter »
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Bygget på frivillighet: Hele lokalsamfunnet bidrar under karneval. Disse kvinnene syr kostymer.

Gjenbruk: Store ressurser gå med på å lage en fest som bare varer noen uker. Da er naturlig å gjenbruke effekter fra tidligere år.

REPORTASJEREISE – UNIVERSITAS I BRASIL
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Samhold: Marinas dansegruppe er som en ekstrafa-
milie. – De lar ingen snakke dritt om meg, sier hun.

Kyss, klapp og klem: Alle hilser på hverandre med kroppskontakt, uansett 
om man så hverandre dagen før. Det er kutyme i Brasil.

Siste hånd på verket: Det er bare en drøy uke igjen til paraden. Dansegruppen til Marina perfeksjonerer hvert trinn.

De er virkelig 
støttende, og de lar 
ingen snakke dritt 
om meg

Marina Raposo (22)

Vi blir mest drept, 
men også mest satt 
pris på

Marina Raposo (22)

Jeg vet hvor viktig 
jeg er for samfunnet 
mitt

Marina Raposo (22)
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Vai-Vai: Sambaskolen til Marina (22) har som mål å rykke opp til øverste divisjon i år. Da blir æren reddet.

bruke skjørt, ha korte topper, 
parykker og sminke, forteller 
Marina.

– Du kan kysse andre men-
nesker.

Karneval er en av Brasils 
nasjonalskatter. Myndighe-
tene i landet ventet i 2023 hele 
43 millioner celebranter fra 
inn- og utland. Men den mo-
derne feiringen har røtter som 
går flere tusen år tilbake i tid, 
helt til den romerske saturna-
liafesten.

I katolsk kontekst er karne-
val en feiring av tiden før fas-
ten. Det er en overdådig fest av 
det kjødelige. Karnevalstiden 
kulminerer nemlig i feitetirs-
dag, eller mardi gras, som det 
heter i Latin-Amerika.

Nederst i tribunen, godt 
opplyst av det intense, hvite 

flomlyset, sitter en gruppe 
unge voksne. De smiler og 
vinker når de ser Marina. 
Dansegruppen tar henne imot 
med fist-bumps, klemmer og 
kyss.

Marina legger ikke skjul på 
hva gruppen har betydd for 
henne.

– De er virkelig støttende, 
og de lar ingen snakke dritt 
om meg. Det er veldig viktig 
for meg å ha disse mennes-
kene som støtter meg i miljøet.

En fest for alle?
Hun er likevel ikke helt enig 
med sin egen sambaskolepre-
sident om at hele miljøet er 
inkluderende.

– I Vai-Vai er det bra – de 
tviler aldri på hvem jeg er. 
Men det er skoler som fortsatt 

har mye å jobbe med, mener 
hun.

– Iblant kan fellesskapet 
være veldig macho, med de 
gjennomsiktige og seksuali-
serte kostymene som kvin-
nene ofte bruker. Det er greit 
hvis du er streit og har på deg 
klær designet for kvinner i 
karneval, men hvis du er ho-
mofil, hvis du er feminin, er 
det ikke greit.

– Så, det er på en måte vel-
dig åpent for skeive og vi er en 
stor del av karnevalet, samti-
dig som kjønnsrollene er litt 
tradisjonelle.

Dansegruppen går inn un-
der tribunen og stiller opp i 
formasjon. Det er tid for kvel-
dens øvelse. Latter og små-
preik byttes ut med konsen-
trasjon og alvor. Det danses 

til sambamusikk og gruppen 
perfeksjonerer hvert minste 
trinn. Karnevalets høyde-
punkt er rett rundt hjørnet. 
Snart skal de tre over den gule 
streken og danse seg bort over 
paradegaten, forbi årvåkne 
dommere.

En melding fra Marina 
noen uker senere viser at hå-
pet og innsatsen lønnet seg. 
Vai-Vai vant divisjonen sin og 
har rykket opp til karnevalets 
eliteserie. Æren er gjenoppret-
tet.

REPORTASJEREISE – UNIVERSITAS I BRASIL
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klimaredaktør: Armann Kippersund

Armannkipper@gmail.com 414 95 167

Klimaaktivister gir Equinor stryk

Utenfor Equinors generalforsamling i Stavanger har 
det samlet seg rundt 50-60 klimaaktivister. De reiste 
med buss fra Oslo, og står nå i regnet med nymalte 
bannere og megafon for å vise sin misnøye med Equ-
inors energiomstillingsplan (se faktaboks). 

Representanter fra Natur og Ungdom (NU), 
Greenpeace, WWF, Uplift, Besteforeldrenes kli-
maaksjon og Extinction Rebellion tar i bruk en litt 
annerledes form for aktivisme. Med aksjer kjøpt opp 
i Equinor får de rett til å snakke inne i salen til noen 
av de viktigste hodene innenfor norsk olje og gass. 

Blant dem er Natur og Ungdoms (NU) nestleder 
Tuva Mjelde Refsum (22), som selv skal snakke til 
aksjonærene under generalforsamlingen til Equinor. 
Hun har satt egne studier på vent for å jobbe fulltid 
med klimakampen. Hun håper studentopprøret er 

starten på en ny front mot Equinor.
– Det er kritikkverdig at et så stort selskap, som er 

nesten 70 prosent eid av den norske stat, ikke kan få 
til en bedre klimaplan, sier Mjelde Refsum.

Aksjonærer aktivister
En aksje i Equinor koster rundt 300 kroner og gir 
henne talerett som aksjonær på generalforsamlingen. 
Mjelde Refsum skal oppfordre de andre aksjonærene 
til å stemme for et vedtak fremmet av Greenpeace og 
WWF (se faktaboks). 

Denne formen for aktivisme har klimavernor-
ganisasjoner holdt på med i mange år for å sikre at 
ledelsen i Equinor hører på deres kritikk. Dersom 
vedtektene deres blir godkjent, vil det sette kursen 
for hvordan selskapet opererer fremover. Vedtektene 
stemmes over av alle aksjonærer, men det er kun 
én stemme som gjelder: den norske stat. Staten eier 
nemlig 67 prosent av Equinor, og har aldri stemt for 
forslag fra klimaaktivitstene.

Styret til Equinor innstilte på at aktivistenes ved-
tektsendring skulle avvises. 

– Det gjør at staten står i en skvis. Hvis den hadde 
stemt imot sitt eget styre, hadde det i praksis ment 
mistillit til styret, fortsetter hun.

Equinors klimaplan får strykkarakter  
På banneret til Natur og Ungdom utenfor generalfor-
samlingen står det: «EQUINORS KLIMAINNSATS 
TIL STRYK, EN TROVERDIG KLIMAPLAN NÅ!». 
Det er ingen tvil om hva de vil si til Equinor: Omstil-
lingsplanen er for dårlig. 

– Equinor kan ikke kalle seg selv et bredt energi-
selskap, sier Mjelde Refsum. 

Ifølge Equinors årsrapport for 2022 var 86 prosent 
av investeringene lagt i olje- og gassprosjekter. 

Ifølge Greenpeace sine beregninger er kun 0.13 
prosent av energiproduksjonen til Equinor fornybar.

– Det betyr at de låser kompetanse, arbeidskraft, 
industrikapasitet og penger i fossile prosjekter i fle-
re tiår fremover. Det holder ikke i dag, konstaterer 
Mjelde Refsum.

Aktivistene er kritiske til Equinors mål om å  bli et 
netto-null selskap innen 2050.

«Netto null» er et mål om å oppnå nullutslipp av 
klimagasser, enten ved å stoppe alle utslipp eller ved 
at gjenværende utslipp oppveies på ulike måter.

– Netto-null-metoden sier ikke noe om absolutt 
utslippskutt. Utregningen gjør at Equinor ikke har 
ansvar for forbrenningen av olje og gass i utlandet, 
hvor de aller største utslippene fra olje kommer fra. 

Hun forklarer at Equinor fortsatt kan øke produk-
sjonen av olje og gass, så lenge de også øker produk-
sjonen av fornybar energi, kjøper klimakvoter eller 

Klimanull: NU-nestleder Tuva Mjelde Refsum (22) mener netto-null karbonintensitet ikke tar oss til klimamålene.

Natur og Ungdom vil ha fyr i student-
opprøret mot Equinors klimasatsning.  
– Så lenge man tier, samtykker man, 
sier nestlederen. 

Klimaomstilling

tekst Ane Grieg Riisnæs 
foto Hanne Jones Solfjeld
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Klimaaktivister gir Equinor stryk

investerer i karbonfangst. 
– Netto-null tar ikke verden til klimamåle-

ne. Netto-null betyr ikke at Equinor tar ansvar 
for sine utslipp, melder Mjelde Refsum.

Equinor står på sitt
Før generalforsamlingen går av stabelen møter 
Universitas konsernsjefen i Equinor, Anders 
Opedal, ved bankettsalen i Equinors hoved-
kvarter.

– Ved å bruke netto-null-metoden kan Equi-
nor fremdeles øke produksjonen av olje og gass i 
årene fremover. Hvordan vil det bidra til å gjøre 
absolutt utslippskutt?

– Vi har en vekst i vår portefølje frem til 
2026, ikke minst basert på at Europa trenger 
mer olje og gass fra Norge for å erstatte det 
som tidligere ble kjøpt fra Russland. Selvom vi 
har en vekst i produksjon av olje og gass frem 
til 2026, endrer ikke det våre klimaambisjoner 
i forhold til netto-null 
innen 2050 og 50 prosent 
reduksjon innen 2030, 
sier Opedal til Universi-
tas. 

– Vi mener at vi må 
ha en balansert energi-
produksjon som gjør at 
vi må både investere i 
olje og gass i årene frem-
over samtidig som vi bygger opp fornybar og 
karbonfangst og -lagring. Det å få frem nye 
fornybare prosjekter tar lang tid, forklarer 
konsernsjefen. 

Ellen Maria Skjelsbæk, pressetalsperson i 
Equinor, sier til Universitas at Equinor ikke vil 
bruke klimakvoter for å nå netto-null. 

– Vi skjønner veldig godt at naturvernorga-
nisasjonene er utålmodige, det er vi også. Vi 
ønsker å være et ledende selskap i energiom-
stillingen. Vi har lagt oss en strategi med klare 
mål som vi er på vei til å nå, sier Skjelsbæk. 

Omstillingsplanen fikk ifølge Skjelsbæk 97 
prosent støtte fra aksjonærene da den ble lagt 
frem i fjor. 

Tidligere i mai satte Equinor det prestisje-
fylte havvindprosjektet Trollvind på vent på 

ubestemt tid. I pressemeldingen skrev de at 
prosjektet ikke lenger var kommersielt gjen-
nomførbart. Prosjektet ble for dyrt og de 
manglet teknologi fra leverandører. Trollvind 
skulle fungere som et ledd mot netto-null, 
og forsyne oljefeltene Troll og Oseberg med 
strøm for å redusere utslippene under produk-
sjonen av olje og gass. 

Hvem skal slutte først?
Mjelde Refsum sier hun har merket seg et ty-
delig skifte i holdningen til Equinor de siste 
årene. 

– Da jeg meldte meg inn i NU, snakket ol-
jeindustrien om hvordan klimaendringene var 
noe som kan skje. Nå har Equinor innsett al-
voret, sier nestlederen. 

Hun mener likevel at dette ikke er nok.
 – Equinor sier vi trenger olje og gass i flere 

tiår til, og dersom noen skal produsere det så 
er det dem. Den re-
torikken blir brukt 
i Saudi-Arabia og 
USA også. 

– Er det i det hele 
tatt et relevant spørs-
mål? Hvem som 
skal slutte først? Må 
ikke alle begynne å 
trappe ned gradvis? 

fortsetter hun. 
Mjelde Refsum mener Equinor maler et 

uærlig bilde av seg selv i media, og at dette 
også kommer frem i måten de rekrutterer 
unge og studenter. 

Equinor har de siste årene hatt flere re-
klamekampanjer. Etter serien «Den største 
testen», som kom ut i slutten av 2022, viser 
undersøkelser at 40 prosent har fått et bedre 
inntrykk av Equinor ifølge Salg24. 

– Det er ganske sykt. Det sier noe om hvor 
stor rekkevidde de har og hvor gode de er på 
å kommunisere. Klimaplanen er den samme 
før og etter serien. De har ikke gjort noe nytt. 
Det er kun hvordan de brander seg selv, sier 
Mjelde Refsum. 

E24 skrev i 2020 at 78 prosent av reklame-

I aksjon:  Aktivistene utenfor Equinor mener omstillingsplanen til Equinor står til stryk.

Saken fortsetter »

Så lenge man tier, 
så samtykker man

Tuva Mjelde Refsum (22),  
nestleder i Natur og Ungdom, om klimakampen

Kilde: Equinor

Vedtektsforslag fra WWF og 
Greenpeace

På generalforsamlingen til Equinor kom 
Greenpeace og WWF med et forslag til 
vedtak. Som eiere av aksjer i Equinor har 
man rett til å holde innlegg, sende inn 
vedtak og stemme over vedtakene. 

Dersom vedtak blir godkjent vil 
det bety at selskapet vil måtte 
følge vedtaket i sitt arbeid.

Forslaget fra WWF og Greenpeace dreide 
seg om å identifisere og håndtere risiko og 
muligheter knyttet til klima og integrere 
dette i selskapets strategier, og sette mål 
for å begrense global oppvarming til 1,5 
grader. Vedtaket ville også innebære å 
rapportere til aksjonærene om hvordan 
man ligger an til å nå målene underveis.

Styret i Equinor anbefalte å stemme 
imot forslaget som ikke gikk gjennom 
på generalforsamlingen.

+

+

+

+

Nostra: Vestibulum, SIT, EU

Equinors energiomstillingsplan

11. mai 2022 la Equinor frem sin 
energiomstillingsplan foran sin 
generalforsamling. 97 prosent av 
aksjonærene stemte for planen.

Selskapet har satt mål om å bli et 
netto-null karbonintensitet selskap 
innen 2050, redusere netto-utslipp 
med 50 prosent innen 2030. 

Equinor sier planen vil bidra med 
å nå ambisjonen om å begrense 
global oppvarming til 1,5 grader.

Equinor sier planen er basert på 
vitenskap og utformet sammen 
med blant annet Det internasjonale 
energibyrået (IEA), FNs klimapanel 
(IPCC) og rammeverk fra investor-
grupper som Climate Action 100+ 
Net Zero Company Benchmark.

Etter fremleggelsen har Equinor fått 

kritikk fra flere miljøvernorganisasjo-

ner som Greenpeace, WWF og NU.

Tidligere i vår skrev E24 om en 

rapport lagt frem av Climate 

Action 100+ som konkluderte 

med at Equinors klimaplan ikke 

er i tråd med 1,5 gradersmålet. 

Storebrand, KLP og Danske Bank 

var blant investorene som kritiserte 

Equinor for ikke å gjøre nok. 

+

+

+

+

+

+
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Miljøprotest: Miljøaktivister samlet seg utenfor Equinors generalforsamling i mai. De er misfornøyde med selskapets klimaambisjoner.

Til forsvar: Konsersjef i Equinor forsvarer ambisjonene om netto-null innen 2050.

utgiftene til Equinor blir dekket av 
skattebetalerne. 

– Det er kun for å forbedre om-
dømme og bygge politisk legitimitet. 
Det er kritikkverdig, mener Mjelde 
Refsum

– De står ikke akkurat på stand på 
studiesteder der 99,87 prosent av bil-
dene er av oljeplattformer, det er hav-
vind og karbonfangst man ser. Eller 
menneskene som jobber. Det er det de 

promoterer, fortsetter hun. 
– Er det ikke naturlig at Equinor 

som en av Norges største arbeidsgivere 
rekrutterer bredt?

– Jo, absolutt. Men det handler om 
hva de lover og hvordan de fremstil-
ler seg selv når de rekrutterer. De sier 
de er et selskap som tar framtiden på 
alvor, men fortsetter å mate dem de 
rekrutterer med at de er et bredt ener-
giselskap, sier miljøaktivistene.

Skjelsbæk sier Equinor ikke kjenner 
seg igjen i kritikken om grønnvasking. 

– Vi er veldig bevisst på at vi skal 
være tydelig på at vi er et energisel-
skap som jobber med olje og gass, 
samtidig som vi holder på å bygge en 
portefølje innenfor fornybart og lav-
karbon-løsninger, fortsetter hun. 

Equinor svarer til kritikken at de ikke 
kjenner seg igjen i at det har vært et stort 
skifte hvordan de fremstiller seg. 

– Equinor er Norges største olje- og 
gasselskap, og vi er stolte over alle 
produktene vi kommer med, sier 
Skjelsbæk. 

Ønsker protestbølge
Natur og Ungdom ønsker seg en ny 
bølge med studentopprør mot Equi-
nor. 

Mjelde Refsum mener at organi-
sasjoner og studentforeninger har et 
ansvar for å stille krav til Equinor.

– Det er en helt ærlig sak at man 
må få penger fra et sted. Da er det 
lett å svelge det Equinor sier, men 
man har også en makt. Det betyr 
mye for Equinor å ha standplass og 
logoen sin vist frem. Da kan man 
også som forening stille krav tilbake. 

– De sitter på pengene og på 
kompetansen. Vi må si til dem at de 
må skjerpe seg. 

Mjelde Refsum har en klar opp-

fordring til studentene.
– Vi trenger at ingeniørstudenter, 

fagarbeidere, økonomer og studenter 
engasjerer seg i saken og stiller Equi-
nor til ansvar, sier nestlederen. 

– Jeg håper som fremtidig ingeni-
ørstudent, når jeg ikke lenger bruker 
hele tiden min på å jobbe mot klima-
endringene, at det fortsatt vil være en 

god grunn til å jobbe i Equinor. Jeg 
håper de vil klare å omstille seg, fort-
setter Mjelde Refsum. 

– Så lenge man tier, samtykker 
man, sier Mjelde Refsum om klima-
kampen. 

Netto-null tar ikke verden til 
klimamålene. Netto-null betyr ikke 

at Equinor tar ansvar for sine utslipp
Tuva Mjelde Refsum (22),  

nestleder i Natur og Ungdom

Kilde: Senter for klimaforskning (CICERO), Equinor

Netto-null karbonintensitet

Netto-nullutslipp oppnås når det er 
balanse mellom klimagassutslippene 
og opptaket av klimagasser. Da må 
man fjerne minst like mye CO2 fra 
atmosfæren som det slippes ut.  

I Parisavtalen er netto-
nullutslipp «en balanse mellom 
menneskeskapte utslipp fra kilder 
og opptak av klimagasser i andre 
halvpart av vårt århundre».

Netto-null karbonintensitet 
er en måte å måle utslipp 
fra land og selskaper.

Ble vedtatt som målemetode 
i Parisavtalen i 2015.

Netto karbonintensitet beregnes 
ved å ta de totale utslippene 
fra produksjon og dele det på 
total energiproduksjon fra olje, 
gass, elektrisitet og hydrogen.

+

+

+

+

+
universitas@universitas.no



Etter å ha holdt i underkant av 
tusen foredrag om klimakrisen 
for ungdom rundt om på norske 
skoler, har «Klimapilotene» Julie 
Fusdahl (28), Hauk Are Fjeld (29) 
og Julie Marie Følstad (25) skrevet 
en bok med mål om å sammen-
fatte klimakrisen, løsningene, og 
grunnene til at samfunnet ikke 
gjør nok.

– Da jeg var yngre vegret jeg 
meg for å  snakke om klima, hvis 
noen snakket om klima ble jeg 
ukomfortabel og byttet tema. Det 
virket for stort, dystert og uløselig, 
sier Fusdahl. 

Hun begynte ikke å engasjere 
seg for klima før i slutten av tenår-
ene, og mener at med en slik bok 
hadde hun klart å engasjere seg 
lenge før. Det var ikke før Fusdahl 
lærte om løsningene at hun klarte 
å engasjere seg.

– Det er ikke sånn at alt går til 
helvete. Vi har så mange mulig-
heter til å snu skuta. Det er bare 
dystert om vi bestemmer oss for 
at slaget er tapt. Vi vil at folk skal 
innse at vi faktisk kan få til det her 
sammen, og det er ikke urealistisk. 

Menneskeskapte endringer
I bokens første sider sammenfattes 
jordklodens historie til et døgn. 

Det er ikke før i døgnets aller 
siste sekund at de første mennes-
kesivilisasjonene oppstår. De siste 
fire millisekundene har vi klart å 
ødelegge mye av naturen, som har 
vært i utvikling siden klokken 19. 
Homo sapiens begynner å bruke 
kull, olje og gass som energikilde. 
Før de siste millisekundene er 
over varmes kloden opp med 1,2 

grader. Samtidig ødelegges halv-
parten av verdens regnskoger og 
korallrev. Nesten et døgn til – el-
ler 4 milliarder år – gjenstår før 
jorda skal slukes av sola. Hvordan 
denne fremtiden vil utvikle seg, 
avhenger av nåtidens mennesker, 
oss, i de første millisekundene av 
den nye dagen. 

– Et bilde på hva slags makt vi 
har til å skape endring, er jo nett-
opp det at vi egenhendig har skapt 
denne krisen. Hvis vi ender opp 
på 3 graders oppvarming, er det 
fordi vi selv har valgt at det skal 
skje. Det å gjøre noe er en hand-
ling, men det å ikke gjøre noe er 
og en form for handling, sier Føl-
stad. 

– Det er fullt av eksempler som 
skjer i andre land som funker som 
en kule! 

En avpolitisert klimabok 
Det var viktig for klimapilotene 
at boken ikke skulle være morali-
serende. De forteller om hvordan 

mediene og politikken har politi-
sert debatten, og dermed polari-
sert den. 

 – Det er en upolitisk bok, vi 
serverer bare fakta, så kan folk 
gjøre seg opp meningene sine 
selv. Vi går ikke i dybden på de 
politiske avveiningene ved klima-
kampen, og det er fordi vi ønsker 
at det skal være en bok basert på 
forskning, med oversikt over tilta-
kene som nytter, sier Fjeld. 

Gjengen frykter at klimadebat-
ten, som egentlig skal være preget 
av fakta, blir mer skremmende 
enn den trenger å være i medier 
og politikk. Når FNs klimarappor-
ter blir publisert, belyser mediene 
bare problemene, men ignorerer 
alle løsningene rapporten også 
presenterer. 

– Hvis man er en som ikke or-
ker å lese om klimaendringene, så 
ser man ofte bare overskriftene i 
media. Da ser det bare enda dys-
trere ut. Hvis man prøver å fjerne 
seg fra det, så får man bare topper 

av det dystre gjennom overskrifte-
ne, men sjeldent med seg løsnin-
gene eller de gode nyhetene som 
kanskje står lenger ned i artikke-
len, fortsetter Fjeld. 

– Vi vil servere fakta, så kan det 
være en begynnelse på en samtale, 
legger Fusdal til. 

Kunnskap er håp
Boken er skrevet til folk flest. 
Gjennom å holde foredrag på sko-
len opplever de at de aller fleste 
elever er klimaengasjerte, men at 
de enten er redde eller ignorante. 
På grunn av apatien orker mange 
derfor ikke ta kampen selv.   

– Å spre kunnskap er det vik-
tigste man kan gjøre som enkelt-
personer, fordi det er når man får 
informasjon om hvorfor man skal 
gjøre noe, at man òg kan få moti-
vasjon til å gjøre de handlingene 
som trengs. Hvis man får prakket 
på seg masse løsninger uten å for-
stå problemet som skal løses, har 
man jo mindre lyst til å endre seg, 

sier Fusdahl. 
I Norge er én av fire klimaskep-

tikere. Det finnes alltid mennes-
ker som ikke baserer seg på fakta, 
mener forfatterne. Gjengen har 
forsonet seg med at disse kanskje 
aldri vil la seg overbevise om noe 
annet. 

– Mye av klimaskepsisen hand-
ler om kunnskapsmangel. Hvis 
alle hadde hatt den samme forstå-
elsen av hvor alvorlige klimaend-
ringene er, så kan man lettere tåle 
de politiske klimatiltakene, sier 
Fjeld. 

– Jobben vår kan ikke være 
å overbevise alle, men å klare å 
overbevise noen.

universitas@universitas.no
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Klimabok

tekst Tora Vassnes 
foto Mohammad Ataey

Studenter lanserer 
klimabok

Det er ikke sånn at alt 
går til helvete

Julie Fusdahl (28), medforfatter av En klimabok du orker å lese
Flott omslag: «Klimapilotene» har skrevet en bok om klimakrisen, i håp om å engasjere.

Forfatterne: «Klimapilotene» Julie Marie Følstad (25), Julie Fusdahl (28) og Hauk Are Fjeld (29) har skrevet en bok om klimakrisen, i håp om å engasjere.

Med boken En klimabok 
du faktisk orker å lese 
vil tre studenter spre 
forståelse og håp om en 
tematikk som kan virke 
skremmende.
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SKANDALE!
Studenter i Vestlandets hoved-
stad står i år i fare for å bli snytt 
for en tradisjon. Er det noe som 
faller i dårlig jord i Bergen, så er 
det nettopp brudd på tradisjo-
ner. Med andre ord: Det er igjen 
skandale i skandalebyen.
Studentavisen Studvest melder 
om ekstrem pågang på bachel-
orseremoniene ved Det sam-
funnsvitenskapelige fakultet på 
UiB. Seremonier er som regel en 
gladsak i byen som er kjent for 
17. mai-sløyfer med tre meters 
slep, men ikke denne gangen. 
Bergen kommer seg ikke unna 
det Bergen gjør enda bedre enn 
overdådige seremonier: dårlig 
organisering og dårlig kommu-
nikasjon.

Til tross for at fakultetet i år 
planla to seremonier – dobbelt 
så mye festligheter for pengene 
– gikk planene rett vest. Enorm 
pågang førte til at kapasiteten 
ble sprengt og påmeldingen ble 
stengt. Reaksjonene og rystel-
sene lot ikke vente på seg. – Det 
er en irriterende situasjon, sier 
en. – Det er helt på trynet, sier 
ikke bare én, men to andre.
Noen må gå – nei, forresten: 
Alle må gå, som det heter seg i 
byen under skyen. Eller burde 
bachelorkandidatene si ta til 
takke med sensur i Inspera og 
grilling med kollokviegruppen, 
slik stilen er her østpå? Kjør de-
batt!

I den NTNU-eide nettavisen 
Universitetsavisa kommer den 
kjente klimaskeptikeren og 
emeritusprofessoren Per Arne 
Bjørkum til orde med et aldri 
så lite kontrært sukk. «Hvor er 
det blitt av individualismen?» 
spør han.
Før du tar på deg woke-hatten 
din, hytter med neven og hen-
faller til dine vante strofer om 
at det siste denne narsissistiske, 
kapitalistiske og eiesyke verden 
trenger er mer individualisme: 
Det er ikke denne typen indivi-
dualisme han mener. Bjørkum 
ønsker seg at mer forskning 

skal gjøres av enkeltforskere – 
ikke team. Hvordan bygger han 
under dette? 
Jo, før han vier han tre avsnitt til 
å forsvare kollektivisme i aka-
demia, kan hovedargumentet 
hans oppsummeres på følgende 
måte: «Én gang jeg kom med en 
kontroversiell idé i klimadebat-
ten, ble jeg nedsablet av forske-
re som viste til en klimarapport 
fra FN signert av 500 forskere. 
Det er feige lag og urettferdig.» 
Hva tror dere – har han et po-
eng? For siste gang sier jeg: Kjør 
debatt!

Feige lag i akademia

Ane Breivik @anebrei
i oslo akkurat nå er det lettere å kjøpe dop enn dagligvarer

pervo på carl berner @Pjokk69
kunstig intelligens = meg etter at jeg har fått drukket min 0.3 dl 
kopp med evergood kl 09.30

Tore Strømøy @torestromoy
Verdens største krigsskip med 5000 marinegas-
ter til Oslo. Tore på sporets framtid er reddet..

Debattregler i Universitas
Vil du få din mening på trykk i 
Universitas? 
Send innlegget ditt på e-post til 

debatt@universitas.no

Typiske innlegg er mellom 
1500 og 2000 tegn, inkludert 
mellomrom. Lengre innlegg 
kan vurderes i noen tilfeller

 � Vi trykker ikke innlegg 
som har vært på trykk i 
andre aviser, eller som er 
hatske og trakasserende

 � Vi tar oss retten til å 
fortkorte innlegg

 � Frist for innsending av 
innlegg er søndag kl. 17

 � Legg ved et portrettfoto 
av deg selv i e-posten

Høyere utdanning

Tord Magnus Dyrkorn,  
idé- og debattredaktør i 
Universitas

Om få dager tømmes Blindern, 
Pilestredet og Nydalen for liv. 
To døsige, sorgløse måneder 
med sol, bading og øl får alle 
og enhver til å glemme dette 
maratonet av et semester. Men 
før en vet ordet av det, fyller 
studentene igjen lesesalene og 
auditoriene – livet er tilbake på 
campus.

Slik er rytmen i akademia. 
Studenter kommer og studen-
ter går. Likevel er det et faktum 
at en god del av dem som kom-
mer tilbake til campus i høst, 
opprinnelig ikke hadde planer 
om det. 

Universitas meldte nemlig 
forrige uke at nesten halvparten 
av masterstudentene og nesten 
én av tre bachelorstudenter ved 
UiO blir forsinket med ett eller 
flere år. Ved Oslomet er tallene 
bedre (25 prosent av masterstu-
denter og 9 prosent av bachel-
orstudenter), men fremdeles 
oppsiktsvekkende høye. Uan-
sett om du er midt i et studie-
program, mellom to grader, 
eller potensiell fersk student til 
høsten, burde disse tallene få 
deg til å revurdere et par ting.

Flere hundre av dem som sitter 
med nesen begravd i pensum i 
slutten av august, leser altså på 
overtid. «Livet skjer, også for 
studenter», sa Gisle Hellsten, 
leder av Karrieresenteret ved 
UiO, til Universitas i forbin-
delse med tallene. Det har 
undertegnede stor forståelse 
for. Likevel er disse tallene 
symptomer på at akademia 
beveger seg i gal retning.

Studenter er statens inves-
tering i fremtidens kunnskap, 
og derfor må utdanningen ha 
en viss kvalitet. Studenter er 
med rette dyre i drift. Som ved 
alt som er offentlig finansiert, 
er også akademia en kamp om 

penger og ressurser. Fra en nå-
deløst konsekvensetisk vinkel 
vil hver student som sitter på 
lesesalen på overtid, represen-
tere flere munner som må met-
tes fra matfatet, som for hvert 
budsjettår som går, sliter mer 
og mer med å strekke til.

Dette er lite bærekraftig, spesielt 
med tanke på at vi stadig blir 
flere og flere som velger å ta 
høyere utdanning. Det er god 
grunn til å frykte at de kom-
mende studentkullene ikke 
vil få den samme kvaliteten i 

utdanningen sin som dagens 
studenter. I hvert fall ikke om 
studentene skal være en den 
store salderingsposten i stats-
budsjettet.

Vi kjenner det igjen flere an-
dre steder i samfunnet. Bolig-
mangelen i byene. Økte ener-
gipriser. Økte matvarepriser. 
Svekket valuta. Problemene 
med et ubalansert forhold mel-
lom tilbud og etterspørsel er i 
ferd med å innhente akademia. 
Men det er ikke hos tildelings-
brevene fra Kunnskapsdeparte-
mentet at skoen trykker.

Vordende studenter merker 
dette direkte den dag i dag. 
Poenggrensene til stadig flere 
utdanningsprogrammer løper 
løpsk. Inflasjonen rammer inn-
takssystemet, og en inntaksre-
form vil aldri kunne balansere 
skjevheten i antall studieplas-
ser og antall unge med ønske 
om plass på drømmestudiet. 
Inflasjonen i akademia rammer 
også her.

Med de rammene politiker-
ne er villige til å gi akademia i 
dag, er konklusjonen åpenbar: 
Vi er for mange som studerer i 
dette landet, og vi studerer for 
lenge. Hva blir løsningen? Så 
lenge politikerne ikke viser vil-
je til å revurdere den helhetlige 
visjonen til norsk akademia, er 
det beste du og jeg kan gjøre å 
spørre seg følgende:

Skal jeg virkelig takke ja til 
den studieplassen?

debatt@universitas.no

Skal du virkelig 
takke ja til 
studieplassen?

Vi er for 
mange som 
studerer i 

dette landet

DEBATT
KJØR DEBATT Hete tips om debatter i andre redaksjoner

Ukas tvitringer:

I det minste rammer ikke inflasjonen alle basisvarer.

Sjæl! Forskjellen er at denne teknologien ikke bare blir 
smartere og smartere med årene. Snarere tvert om.

Jepp, du leste rett. Det er faktisk Tore «på sporet» 
Strømøy som selv har tvitret dette. Hatten av!

Inflasjonen er i ferd med å ramme akademia.



27torsdag 1. juni 2023

Studentbyen Oslo

Kaveh Kawousi, Oslo Sosialistiske Studenter og bystyrekan-
didat for Oslo SV

 
Høyres Oscar Christopher Hu-
sebye hevder i Universitas 9. mai 
at Oslo blør gode hoder til andre 
studentbyer og skylder på det 
rødgrønne byrådet. Ironisk nok 
er Høyre med på å skrote gratis-
prinsippet ved å innføre skolepen-
ger for ikke-europeiske studenter, 
noe vi allerede ser gir en mindre 
kvalifisert og mangfoldig student-
masse. Dette er å lukke døra for 
gode hoder!

Husebyes forslag om å tillate å 
drikke øl i parker for å bøte på 
en knapp studentøkonomi og 
psykiske helseutfordringer i 
studentmassen, virker uforståe-
lig og fjerner fokus fra de reelle 
problemene. Nei, Husebye, det er 
ikke radikalt å la 19-åringer pilse i 

parken. Ta gjerne en tur til Oslos 
parker – de er både vakre og fylt 
med berusede 19-åringer. Det er 
ikke der skoen trykker.

Oslo SV vil fokusere på studentsa-
ker som faktisk monner. Vi skal 
få fortgang i studentboligbyggin-
gen gjennom prioritert regule-
ring, rettede salg av kommunale 
tomter, færre rekkefølgekrav og 
gi renoveringstilskudd slik at 
boligmidler uavkortet benyttes til 
boligbygging. På Stortinget har vi 
fått gjennomslag for å øke kost-
nadsrammen til studentboliger 
som vil gjøre det mulig å bygge 
flere boliger raskere. Vi skaper en 
tredje boligsektor i Oslo som vil 
gjøre boligmarkedet tilgjengelig 
for flere. Dette er en bedre løs-

ning enn å skrote leilighetsnor-
men slik at utbyggere kan selge 
knøttsmå leiligheter til millionbe-
løp, slik Høyre tar til orde for.

Vi skal fortsette satsingen på 
kollektivtransport, innføre stu-
dentrabatt på alle Ruters billet-

typer og fjerne aldersgrensen på 
studentrabatten. Takket være det 
rødgrønne byrådet er Oslo dessu-
ten godt på vei til å bli en reell syk-
kelby. At Oslostudenter kan reise 
trygt, raskt, grønt og kollektivt er 
også godt for lommeboka vår.

Oslo har et fantastisk kulturtil-
bud som vi skal fortsette å berike 

og tilgjengeliggjøre. Vi vil innføre 
studentrabatter på alle kulturopp-
levelser som mottar kommunal 
støtte og gi tilskudd til det nye stu-
denthuset i St. Olavs gate.

Studentenes psykiske og fysiske 

helsesituasjon er alvorlig. Derfor 
skal vi styrke SiOs psykiske hel-
setilbud, som vil gjøre at flere får 
hjelp raskere. Vi skal også styrke 
SiOs kompetanse og helsetilbud 
på seksuell helse, inkludert bedre 
kompetanse om overgrep og 
kjønns- og seksualitetsmangfold. 
På Stortinget er vi i gang med en 

tannhelsereform der vi begynner 
med å gi et billigere tannhelsetil-
bud til de yngste.

Oslo er Norges dyreste studieby 
og norske studenter er kraftig un-
derfinansiert. Det aller viktigste 
tiltaket for å bedre situasjonen 
er selvfølgelig å øke studiestøtta. 
Høyre er aktiv motstander av det-
te og er med på å innføre studie-
avgift for ikke-europeiske studen-
ter. Dette gjør det vanskeligere for 
Oslo å tiltrekke seg dyktige stu-
denter. Takket være SV får norske 
studenter til høsten en rekordstor 
økning i studiestøtta. Vi vil jobbe 
for å øke den ytterligere, reversere 
studieavgiften og samtidig gjen-
nomføre en rekke lokale tiltak 
som vil gjøre Oslo til Norges beste 
studentby.

Grøntarealer

Bo Fargeli Stoknes, 
UiO-student

I forrige utgave av Universitas 
skriver viserektor Mette Halskov 
Hansen og parksjef Ane Guldahl 
at, til tross for satsing på klima, 
miljø og biomangfold, «kan vi 
ikke bare la gresset gro over alt». 
Det er gledelig å se at de tar seg 
tid til å svare, men her er det tyde-
ligvis behov for å presisere stand-
punktene mine.

At plenene brukes av studenter og 
besøkende er et godt argument, 
og det er absolutt en verdi i at 
man kan møtes for en utelunsj, 
hæppe litt ball, eller ta seg en 
høneblund i solsteiken. Men at 
plenene brukes stemmer bare 
delvis.

«Gressørkenen» mellom Sop-
hus Bugges hus og Meteorologisk 

institutt brukes bare som snarvei. 
Nederste del av fysikkbakken er 
heller ikke noe piknikparadis. Der 
forsvinner solen tidlig og det er 
dessuten mer utsikt oppe i bak-
ken. 

Og kanskje 
aller mest åpen-
bart: Hvorfor 
klippes gresset i 
alleen på vei fra 
SV-fakultetet ned 
mot Frederik-
keplassen? Inntil 
nylig var det flust 
med fine små blå 
blomster som luktet nydelig. Det 
smertet et grønt hjerte da jeg i 
forrige uke så at gressklipperens 
skarpe giljotin hadde halshugget 
hele hurven.

Selv om det fortsatt er noen 
åpenbare forbedringspotensialer 
i administrasjonen av uteområ-
dene, er det svært positivt at UiO 
har en tydelig klima- og miljø-

plan. Som Hansen og Guldahl 
påpeker er det mange gode tiltak 
og fine områder på campus. Spe-
sielt vil jeg trekke frem gangveien 
ned mot Majorstuen på østsiden 

av fysikkbakken. Der er det både 
biehotell, store majestetiske eiker, 
variert kratt og døde trestammer 
som gir husrom for insekter og 
mat til et yrende fugleliv.

Det er sånne områder vi tren-
ger. Ikke bare på grunn av de 
kvadratmeterene vi gir tilbake til 
naturen, men på grunn av den 

signaleffekten det gir til andre 
samfunnsinstitusjoner og titusen-
vis av studenter.

På kort sikt handler det bare om å 
trekke seg litt 
tilbake fra ut-
valgte områder 
og la naturen 
gjøre sin greie. 
På lengre 
sikt finnes 
det en haug 
med andre 
kreative tiltak. 
Hva med å 

gjøre gressørkenen ved Sophus 
Bugge til en «matskog» med 
bærbusker og frukttrær? Eller 
gjøre om monokultur-plantasjen 
av svenskeasal ved trikkestoppet 
til en miniskog av furu og andre 
lokale arter, med døde trestokker 
på bakken der sopp og biller kan 
kose seg?

I en artikkel fra samme utgave 

av Universitas sier viserektor Han-
sen at hun personlig foretrekker 
om UiO hadde sett litt villere ut. 
Biolog Christian Steel og land-
skapsarkitekt Silje Kolltveit kom-
mer med flere gode forslag på 
hvordan det kan oppnås. Jeg er 
hverken biolog eller landskapsar-
kitekt, men hvis Hansen og Gul-
dahl vil ha flere tips til hvordan vi 
kan skape enda mer naturmang-
fold og fine uteområder, stiller jeg 
og mange andre gjerne opp på et 
folkemøte! Da vil nok Hansen se 
at også studenter er glad i vill na-
tur.
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Høyre lukker døra 
for gode hoder

Gi oss folkemøte om 
naturmangfold!

At Oslostudenter kan reise 
trygt, raskt, grønt og kollektivt 
er også godt for lommeboka vår

På kort sikt handler det bare 
om å trekke seg litt tilbake fra 
utvalgte områder og la naturen 

gjøre sin greie

debatt@universitas.no
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Klimapolitikk

Sivilsamfunnet på COP  
(se alle underskrifter lenger ned)

Vet du hva som foregår 5.–15. juni?
Piknik i Parken, sommerfest 

med jobben, siste eksamen, Over 
Oslo.

Og jo! FNs klimaforhandlinger.

Mellomforhandlingene foregår i 
Bonn i Tyskland, og er et slags 
«forberedelsesmøte» før klimat-
oppmøtet i desember. Her kom-
mer forhandlere fra alle verdens 
land sammen for å diskutere kli-
mapolitikk: hvem som har ansvar, 
hva som må gjøres og hvordan 
det skal skje. 

Det hadde vært fett om disse 
mellomforhandlingene hadde 
vært sommerens hovedfestival 
med headlinere som «utslipp-
skutt», «tilpasning» og «tap og 
skade». Men sånn er det dessverre 
ikke. Istedenfor drøssevis av stu-
denter med fargede festivalbånd, 
er Bonn 2023 full av diplomater og 
forhandlere for land med egenin-
teresser. Det er ikke reklamepla-

kater på bussen som ber deg kjøpe 
festivalbillett, og det er veldig få 
som i det hele tatt vet at det skjer. 
Og det er et problem. For det som 
bestemmes på mellomforhandlin-
gene 5.–15. juni, avgjør hva som 
skjer på COP28 og videre i global 
klimahandling. Det er tekniske 
forhandlinger som vil påvirke 
hvilke klimatiltak alle land for-
plikter seg til. Og det er vanskelig 

å forstå alt som foregår. Men nett-
opp derfor er det viktig at vi følger 
med. Vi kan ikke la diplomater og 
forhandlere bestemme verdens 
klimapolitikk alene, uten at sivil-
befolkningen får det med seg. 

Derfor reiser vi, en liten gjeng med 
unge voksne, ned til Bonn for å 
holde de norske forhandlerne litt 
i øra når de fremmer norske for-

slag og innspill. Norge er nødt til 
å holdes ansvarlig for det de sier 
og gjør på klimaforhandlingene.  

Norge er glad i å skryte av vår 
ambisiøse klimapolitikk interna-
sjonalt. Vi liker å se på oss selv som 
et foregangsland. Men dette stem-
mer jo ikke overens med hva som 
skjer her hjemme. Mens interna-
sjonale eksperter har estimert at 
Norges klimagjeld tilsier at vi bør 

gi 65 milliarder kroner hvert år til 
internasjonal klimafinansiering, 
gir vi i dag bare omtrent 8 milli-
arder. Mens Sverige og Danmark 
har redusert sine nasjonale utslipp 
med henholdsvis 34 prosent og 42 
prosent siden 1990, slipper vi selv 
ut omtrent like mye som for 30 år 
siden. Og når vi år etter år ikke når 
våre egne klimamål, kjøper vi oss 
ut av problemene gjennom EUs 

kvotemarked. Sist men ikke minst: 
vi fortsetter å lete etter nye oljefelt.

De norske forhandlerne må vite 
at vi er mange som følger med på 
hva de sier og gjør i internasjonale 
møter. Og politikerne, som tross 
alt bestemmer hva forhandlerne 
får lov til å gjøre og ikke, må vite at 
det ikke hjelper med lovende ord 
om utslippskutt, når vi åpenbart 
ikke leverer selv. 

Vi krever at Norge tar klima-
krisa på alvor, øker klimafinans-
eringa - og følger opp med faktisk 
klimahandling. 

For:
Tenk så mye deiligere det hadde 
vært å nyte en pils i Frognerpar-
ken hvis du visste at Norge hadde 
alt på det rene i internasjonal kli-
mapolitikk. 

Tenk så mye morsommere det 
hadde vært å nattbade på Sørenga, 
hvis du visste at Norge tok vårt 
internasjonale ansvar på alvor og 
betalte for noen av ødeleggelsene 
vi har vært med på å skape for folk 
rundt i verden.

Så ta en pils og nattbad på 
Sørenga. Men i mellom alt det, 

er vårt lesetips til stranda: Norges 
posisjoner på «utslippskutt» og 
«tap og skade».    

Så skal vi gjøre det vi kan i 
Bonn.

 
Avsendere fra sivilsamfunnet 
på COP:

• Marte Hansen Haugan, 
Changemaker

• Dinah Tormassy Iversen, 
Changemaker

• Matilde Angeltveit, Chan-
gemaker

• Marie Myrene Nørstebø, 
Spire

• Caria Anna Korshavn King, 
Spire

• Thea Birgitte Erfjord, Spire
• Amalie Holmefjord, Noregs 

Ungdomslag

Norge på bånn i Bonn?

Norge er glad i å skryte av vår 
ambisiøse klimapolitikk interna-
sjonalt
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Klimaaktivisme

Anders C. Sørby

16. mai ber Jakin Al-egly om rea-
lisme fra klimaaktivister i et leser-
innlegg i Universitas. Jeg er enig, 
men vi trenger å være enda mer 
realistiske enn innleggsforfatteren 
har innsett. 

Hun peker på de mange ikke-vol-
delige distruptive sivil-ulydighets-
aksjonene og tilgrising som skjer 
verden over, og stiller spørsmål 
ved om det er rette veien å gå. 
Men akkurat sånne innlegg viser 
nettopp hvorfor slik uskikkelig 
aktivisme virker. Hun har altså 
fått med seg alle de opprivende 
aksjonene, men ikke de utal-
lige fredelige demonstrasjonene, 
aksjonene, konkrete forslagene, 
og vanvittige arbeidet som skjer i 
de vanlige foraene. Dette har altså 
ikke nådd fram, men de distrupti-

ve aksjonene gjorde det. Grunnen 
til det er jo rett og slett at mange 
blir opprørte og sinte av disse ak-
sjonene og mediene velger derfor 
å skrive om dem og flere trykker 
på saken. Når aktivistene gjør 
aksjoner direkte mot oljebransjen, 
som på Sjursøya i fjor, får derimot 
nesten ingen det med seg, og 
mediedekningen er laber.

Det er viktig å understreke at 
dette er fredelige, ikke-voldelige 
demonstrasjoner som ikke har 
ført til noen skade.

FN og IEA har begge påpekt at 
det allerede er for mye fossil ener-
gi i produksjon til å holde oss un-
der 1,5 og 2 graders oppvarming. 
At regjeringa velger å ignorere 
dette når de tildeler nye letelisen-
ser og PUDer er både et brudd på 
grunnlovens paragraf 112 og men-
neskerettighetene, ifølge Norsk 
Institusjon for Menneskerettighe-
ter.

Det innebærer blant annet at 

store deler av jorda etter hvert blir 
ubeboelig og minst 3 milliarder 
mennesker må finne seg nye ste-

der å leve. Det innebærer også en 
veldig stor risiko for at vi utløser 
irreversible tippepunkter som vil 
forsterke krisen kraftig.

Man kan også regne med at det 
kommer til å føre til massive 
kriger om tilgang på vann og mat. 
Menneskeheten har aldri stått 
ovenfor en større krise og ikke 
minst urett. Mange millioner vil 
dø både direkte og indirekte av 
dette, og det er på sin plass å kalle 
det for et massemord.

Man trenger altså ikke like 
aksjonene for å vekkes til det ek-
streme alvoret. Skalaen på fos-

silovergrepet fortjener å bli kalt 
forbrytelse mot menneskeheten 
og forbrytelse mot naturen, også 
kalt ecocide. Det er også et brudd 
på samfunnskontrakten vi alle 
i praksis signerer når vi får en 
fødselsattest og blir statsborgere. 
Denne kontrakten innebærer at vi 
forplikter oss til å følge alle lover 
og underlegger oss voldsmonopo-
let til staten, mens den garanterer 
for at de beskytter våre rettighe-
ter. Samfunnskontrakten går altså 
begge veier, og blir håndhevet i 

ytterste instans med vold. Og ved 
å ikke ivareta retten til et levelig 
klima nå og i fremtiden, bryter 
staten denne kontrakten.

Til slutt vil jeg absolutt oppfordre 
til mer realisme i klimakampen. 
For realiteten er at vi ligger an til 
å mislykkes stort. Grønnvasking 
og tomme løfter har effektivt klart 
å forlede befolkning og politikere 
til å tro at vi er på rett kurs, mens 
vi i realiteten er på vei mot minst 
3,6 graders oppvarming. Et realt 
klimahelvete. For å vinne denne 
kampen må flere dukke opp på 
demonstrasjoner, lese seg opp på 
emnet, snakke med venner og 
familie, mobilisere, protestere og 
bekjempe grønnvasking, tomme 
løfter og løgner. Jeg liker absolutt 
ikke at man må ty til stadig mer 
opprivende aktivisme, men å 
tape kampen mot klimakollaps er 
uakseptabelt.

Ja, klimakrisen krever at 
vi er enda mer realistiske 
om det enorme alvoret

Samfunnskontrakten går altså 
begge veier, og blir håndhevet i 
ytterste instans med vold

debatt@universitas.no
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For ordens skyld: Marie Myrene 
Nørstebø er ansatt som journalist i 
Universitas.

debatt@universitas.no



29torsdag 1. juni 2023 | IDÉ OG DEBATT |

Petit

Vanja Krøvel, journalist i Universitas

Før du løfter øyenbrynene dine nå, herr Mann, pust 
med nesa og la meg forklare hvorfor jeg skjærer 
menn over samme kam i mitt brannfakkeltog. Jeg 
har bitt i så mange sure epler at jeg begynner å bli 
allergisk.

I forrige uke konstaterte YouGov at en tredjedel 
av britiske menn er enige med hva Andrew Tate 
sier. Det er lett å tenke at herr nordmann er bedre, 
men tro du meg, jeg har møtt mer enn nok rasshøl 
på byen til å konstatere at kvinnehaterne finnes i 
Norge også.

De er smålige, dårlige og patetiske skapninger. Det er 
få pedofile kvinner her i landet, så om incels skal få 
seg ligg må de slutte å oppføre seg som en prepu-

bertale smågutter. Dette viser seg å være et for kre-
vende oppdrag for dem. Nå har jeg blitt helt sykt lei 
av mannebabyer som gjør det til kvinners problem 
at de ikke klarer å vokse opp.

Eller kanskje er penisen problemet? Snabelen 
mannebabyene har mellom beina er som en for-
vokst navlestreng som fortsatt klamrer seg til mors 
underliv. Er det derfor drømmedama skal ta seg av 
deg som en mor?

Hjertet mitt er fylt med arr fra alle vennene jeg 
mistet til guttastemning. Mens jeg gikk gjennom 
puberteten, gikk de gjennom en transformasjon til 
småsexistiske demoner.

«Ro deg ned, det er jo bare en spøk!» var slag-
ordet deres når jeg prøvde å forklare at jo, kvinner 
fortjener faktisk rettigheter. La oss si at jeg kaller deg 
en stygg faen, bare sånn på kødd, selvfølgelig. Blir 
du lei deg? Nei æsj, så ekstremt barnslig du er. Det 
må da vel være lov å kødde litt! 

Småsexistiske drittunger er ikke de viktigste bak-
mennene i min mannemotstand. Den mest hatfrem-
kallende manngegruppa finner vi for tida i Bergen.

For øyeblikket er tre menn tiltalt for gruppevoldtekt 
i Bergen. Løsningen på voldtektsproblematikken er 
åpenbar for meg. Vi må brenne hele Bergen by!

I bakhodet har jeg en uendelig lang liste jeg be-
gynte å skrive på barneskolen. Aldri ta imot god-
teri fra menn, de har garantert hull i lommene. Ikke 
drikk deg full, ikke gå med hestehale og ikke våg 
deg ut alene i mørket. Og som vi alle vet: Å bruke 
sykkelshorts under russedressen, det MÅ du gjøre. 

Nå må jeg komme med en innrømmelse: den tit-
telen er en ren løgn. Rett og slett ren clickbait fra 
min side. Greit nok, så hater jeg Andrew Tate, Har-
vey Weinstein og Hitler, men jeg tør påstå at alle 
oppegående personer gjør det samme. Nei, jeg hater 
ikke menn i det hele tatt. Jeg er bare litt redd. Fordi 
nå har mugget fra alle de råtne eplene begynt å spre 
seg utover alle dere menn som ellers kunne smakt 
så utrolig godt.

Kjære gjennomsnittsmann, jeg vil gjerne beklage 
for at jeg lar disse mennene farge mitt syn på deg. 
Jeg vet at det er mitt problem, men helt ærlig. Er det 
så rart at jeg blir redd?

debatt@universitas.no

Jeg hater alle menn – inkludert deg! 
Vil du vite hvorfor? Les hele teksten.

Øyeblikket av Aurora Ytreberg Meløe

Jeg har møtt mer enn 
nok rasshøl på byen 

til å konstatere at 
kvinnerhaterne finnes i 

Norge også

Oase: Noen ganger er faktisk gresset grønnere på den andre siden.

debatt@universitas.no
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Toppidrett

tekst Armann Kippersund  
foto Aurora Ytreberg Meløe

Enkelte studenter trenger utfor-
dringer større enn evig inflasjon, 
underbetalt deltidsjobb og pensum 
så langt øyet kan se. En varm mai-
dag ble nysgjerrighetennyskjer-
righeten for tung, og Universtas’ 
utsendte så ingen annen mulighet 
enn å oppdrive de modige sjelene 
som bedriver toppiddrett i tillegg.

– Hvordan har du tid til andre 
ting?

– Tenker du på om jeg har mu-
lighet til å se på serier og sånn? 
Nei, det blir lite tid til det.  

Elise Sørdahl (21) studerer tred-
je semester på en jussgrad ved UiO, 
samtidig som hun spiller volleyball 
i 1. divisjon, leder OSI (Oslostu-
dentenes idrettsklubb) volleyball 
og er i hovedstyret i samme orga-
nisasjon.  

Lite tyder likevel på at den travle 
hverdagen har vært en utfordring, 
da Sørdahl har tviholdt på volley-
ballen siden fylte fem.

– Valget der jeg kommer fra, 
Myre i Vesterålen, sto mellom 
idrett eller råning. Heldigvis hadde 
jeg tatt valget mitt før rånealderen.

– Det blir ganske travle dager, 
men idretten gir tilbake, forteller 
hun. 

Hvordan holder hun styr på alt 
spør du? Svaret er kalender på te-
lefon og Postit-lapper på samtlige 
flater.

Null oversikt, ergo kaos
– Hva hadde skjedd hvis du våknet 
i morgen uten telefon og Postit-lap-
per?

– Rent kaos!
Sørdahl viser Universitas’ ut-

sendte kalenderen på telefonen 
som er fargekodet ned til minste 
detalj. Til og med reisetiden til 
universitetet er lagt inn med fargen 
lysegrå.

– Det eneste jeg hadde husket 
uten kalenderen, hadde vært når 
trening og eksamen var. Så da måt-
te jeg bare gå ut ifra det.

Sørdahl mener at å være ruti-
nert er en forutsetning for å drive 
med toppidrett ved siden av studi-
ene. 

– Jeg har idretten å takke for alt. 
Idrett gir meg den pausen i hverda-
gen jeg trenger. Når jeg er på banen 
så glemmer jeg faktisk alt annet, 
og blir på en måte mer uthvilt. 
Likevel er det en avgjørende kom-
ponent i livet som er vanskelig å 
kombinere med den travle hverda-
gen, nemlig sosialt samkvem. 

– Studenttilværelsen kan bli 
ganske ensom, så volleyballen fun-
gerer som det sosiale tilskuddet, 
forteller Størdahl

Forskjeller mellom kjønnene
Selv om idretten kan fungere som 
rene himmelen for sosiale og ru-
tinerte studenter, er det likevel ett 
aspekt som har høstet kritikk. Top-
pidretten har nemlig lenge vært 
preget av store lønnsforskjeller 
mellom spillere, spesielt på bak-
grunn av kjønn.

Forskjellene er påfallende. 
Kvinner tjener under 20 prosent av 
det menn gjør i toppfotballen, kan 
en artikkel fra LO i samråd med 
Norske Idrettsutøveres Sentralor-
ganisasjon (Niso) fortelle.

Likevel oppleves ikke proble-
mene like splittende på bakken. I 

studentorganisasjonen OSI er det 
nemlig litt andre utfordringer.

– I OSI er det i styret en i over-
kant sterk representasjon av kvin-
ner, mens av trenere er det flest 
menn, forteller Sørdahl.

Enkelte ganger har noen av de 
mannlige trenerne vært til besvær.

– Det har vært episoder hvor 
trenere har kommet med kom-

mentarer som har blitt oppfattet 
krenkende òg, men heldigvis har 
det ikke vært noen konflikter vi 
ikke har fått løst, fortsetter hun.

Størdahl har likevel på hjertet 
at det er stor forskjell på mannlig 
og kvinnelig idrett, og føyer til en 
kontroversiell mening.

– Manneidrett er mer spennen-
de enn kvinneidrett. Jeg tror dette 
er fordi det er så annerledes. Jeg 
kan se på kvinner spille og tenke: 
«Dette kan jeg få til selv». Mens 
med menn er det rett og slett noen 
fysiske forutsetninger jeg selv ikke 
har, så det er bedre underholdning.

Sosial konkurranse
Som for Sørdahl, var det også det 
sosiale som trakk Mille Porsmyr 
(22) inn i idretten. For henne var 
det håndball som ble ungdomsak-
tiviteten. Og selv om hun fortsatt 

Man kan fort la seg imponere av de som kombinerer toppidrett med stu-
dier. Alfastudentene er likevel ikke unntatt vanlige problemer med lønn, 
kjønn og tilrettelegging.

Et inspirerende møte 
med toppidretten

Et sunt avbrekk: – Jeg har idretten å takke for alt. Idrett gir meg den pausen i hverdagen jeg trenger, forteller Elise Sørdahl (21) som spiller volleyball i førstedivisjon ved siden av fulltidsstudier.

Mille Porsmyr (22), fotballspiller og student om 

hverdagen uten kalender

Jeg hadde fått 
panikk!

Symbiose: Elise Sørdahl (21) mener studier tar det idretten gir, og vice versa.



har sine nærmeste på laget, har 
mye forandret seg siden den gode 
ungdommen.

– Man må være en sammensvei-
sa gjeng for å klare å slå det andre 
laget. Samtidig er det mye konkur-
ranse innad for å få nok spilletid – 
eller lønn for den saks skyld. 

Universitas møter en sliten 
Porsmyr over FaceTime fra Portu-
gal. Til vanlig spiller hun for Opp-
sal, men denne gangen har hun tatt 
turen til Portugal med landslaget 
for å delta i sandhåndball. For dere 
som lurer, er den eneste forskjellen 
at man tar med ballen ut på stran-
da i sommersesongen. 

– Har du ikke eksamen nå?
– Jo! Eller, jeg kommer hjem på 

mandag og har eksamen dagen et-
ter.

Porsmyr studerer industriell 
økonomi ved NMBU. Eksamensø-
vingen gjør hun mellom kamper.

– Det er ganske hardt arbeid, 
men jeg ble tidlig vant til det. Idret-
ten gjør at jeg utvikler en del selv-
disiplin som gjør seg tjent andre 
steder.

Porsmyr erkjenner at også 
hennes kalender er fylt opp. Det 
er klart for henne hva som ville 
skjedd, skulle hun våkne uten ka-
lenderen er svaret klart:

– Jeg hadde fått panikk!
Men ikke alle er like avhengig av 

kalenderen for å få struktur i hver-
dagen. Henning Vassdal (22) spil-
ler fotball for Kjelsås, som nå ligger 
i andre divisjon og belager seg på 
hukommelsen for oversikten. 

– Jeg har nok alle tider og sånn 
integrert.

Men selv om planleggingssyste-
met ikke er like rigid hos Vassdal 
som hos de to andre, er målet like 
klart.

– Jeg ønsker jo å bli bedre, og 
forhåpentligvis spille fotball på 

heltid senere. 
Alle tre vedkjenner seg den har-

de konkurransen i idretten, men 
for ham er det ingen vei utenom.

– Konkurranse må til for at vi 
skal bli gode nok, slår Vassdal fast. 

Hva med penga?
Som ved mye annet, er det også 
penga som rår i toppidretten. Selv 
om de økonomiske forholdene er 
umulig å forstå for de som ikke er 
indoktrinert i toppidrettssystemet, 
kan Vassdal forklare noe av bak-
grunnen bak: Mange ønsker å leve 
av å spille. Det er imidlertid ikke 
mulig før du kommer høyt nok 
opp.

– De fleste som spiller i divi-
sjonene har konktraktfestet lønn. 
Minstelønna er på litt over 4000 
kroner i måneden og det er jo ikke 
nok til å leve av, sier han.

Porsmyr, på sin side, vil satse 
på idretten så lenge det er mulig – 
men er innforstått med at en even-
tuell jobb ved en senere anledning 
vil trumfe.

– Enkelte studiesteder har sta-
tus som toppidrettsuniversiteter. 
Dette betyr at de tilrettelegger for 
at studenter skal få satse på toppi-
dretten ved siden av. For meg har 
dette vært avgjørende for håndbal-
len, men jeg tror tilrettelegging hos 
en fast jobb er for mye å forlange, 
forklarer Porsmyr.

Toppidrettsuniversiteter er en 
status som NMBU og Oslomet 
blant annet innehar. UiO, hvor 
Sørdahl går, og til og med Norges 
Idrettshøgskole, har ikke denne 
statusen.

– Skolen har vært ganske dårlig 
på å tilrettelegge. Men i det siste 
har jeg ikke trengt tilrettelegging 
siden jeg skadet kneet og derfor 
har vært litt ute av idretten, fortel-
ler Vassdal.

Også for Sørdahl har det å få til-
rettelagt for idretten bydd på mye 
hodebry. 

– Jeg hadde behov for utsettelse 
av en frist for en obligatorisk inn-
levering i fjor. Siden jeg ikke fikk 
dette, ble jeg nødt til å skrive opp-
gaven på flyet på tur hjem. 

Hvordan bli en gud
Hverdagen for toppidrettsutøverne 
kan bli travel, og utdanningsinsti-
tusjonene utøver ikke alltid skjønn. 
Samtidig er prestasjonen med å 
kombinere studier og toppidrett 
såpass fascinerende at Universitas’ 
utsendte følte seg nødt til å be om 
råd. 

De tre toppidrettsutøverne de-
ler gladelig sine tips til de i stu-
dentmassen som kjemper mot ikke 
å ende opp i bunnen av en flaske 
chardonnay, i stedet for siste side 
av pensumboka.

– Det kom muligens tydelig 
frem i sted, men planlegg! Hvis 
ikke ender man bare med å utsette, 
sier Sørdahl, som også understre-
ker viktigheten av én kalender man 
kan sverge til. 

Rådet lyder noenlunde likt fra 
Porsmyr:

– Man må tvinge seg selv litt, så 
det å skrive alt ned er en god start.

Bak en litt flau latter kan Vass-
dal tipse om at:

– Du bør stå opp tidlig om mor-
genen, og sørge for en god start på 
dagen. Da er ganske mye gjort al-
lerede.

universitas@universitas.no
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Et inspirerende møte 
med toppidretten

Et sunt avbrekk: – Jeg har idretten å takke for alt. Idrett gir meg den pausen i hverdagen jeg trenger, forteller Elise Sørdahl (21) som spiller volleyball i førstedivisjon ved siden av fulltidsstudier.

FOTO: JON FORBERG

FOTO: PRIVAT

Noe for enhver: Midt i eksamensperioden er Mille Porsmyr 
(22) i Portugal og kaster ball på andre kvinner.

Tøff konkurranse: Henning Vassdal (22) ønsker å drive med 
fotballen på full tid, men konkurransen er hard.

Manneidrett er mer 
spennende enn 

kvinneidrett
Elise Sørdahl (21), volleyballspiller ved OSI og jussstudent



32 torsdag 1. juni 2023| ANMELDELSER  |

ANMELDELSER

anmelderredaktør: Mathias Basma Moen

mathiasmoen@live.no  412 56 125

tekst Peder Nyeggen og Vanja Krøvel 
i samråd med redaksjonen 

Blodappelsin, våt bikkje og  Blodappelsin, våt bikkje og  
fersken-iste: fersken-iste: 

Vil du bli sjømann, han kule fyren på nachspiel, 
eller rett og slett bare bælme nedpå et par øl? 
Her er Universitas’ guide til sommerens ølhylle.

Her i Norge elsker vi sommer. Vi elsker sommer så mye at vi har eget øl på sommeren. 
Har du noen gang sett «birra di estate», «bière d’été» eller «cerveza de verano»? i ut-
landet? Niks, for i utlandet har de ikke tørna helt etter at de fikk kjempemasse penger. 
Her i Norge, derimot, har vi masse penger vi liker å bruke på ting. Blant annet en flora 
av 30 forskjellige limited edition sommerøl. Det er et enormt privilegium. 

Blant ølhyllas nye sesonggrønnsaker finner vi for eksempel skjærgårdspils, ankerpils, 
og en regnskog av tropisk IPA. Ideelt sett skal disse være lyse, lette, fruktige, kanskje 
bitre, og lette å bælme. Feltet kan likevel være vanskelig å manøvrere! Her er Univer-
sitas’ offisielle guide.

Hansa Sitrus Radler 
2.4%
Testens første duggfriske ligger gjenglemt i isbøtta når festen er 
ferdig. Det er greit det. Lett og fruktig, syrlig og ikke for søt, men den 
har jo helt klart for lite alkohol. Den ene panelisten har vært på ferie 
i Tyskland, og sier han føler seg som en feit og solbrent tysker på en 
flyplass. Barna hans er minst like tjukke. Det er noe off med viben her.
Sommerlighet: Svett og varm flyplass med dårlig klimaanlegg.  
Yuccapalmene her er laget av plast. 
Karakter: C

Aass Sommerøl Lys Lager 
4.7% 
Snarere enn slik vi forestiller oss det smaker å ta en slurk av Dram-
menselva i tindrende vårsol, har vi her fått en litt tykk og smøraktig øl 
som smaker gulost. Ikke særlig lett, ikke særlig frisk. For lite syre. Kval-
men melder seg etter en halv boks, og nå har vi ikke plass til pølse. 
Sommerlighet: Sol og overskyet. Grillen er kald. 
Karakter: C

Borg Never Ending Sommerøl 
4.7%
Ohhh kul engelsk tittel. Lurer ikke oss. Borg kan bare prøve 
seg, for dette smaker utvanna Tuborg, og det er bra jobba. 
Bare å knabbe noen fra kjølen hos mor og far når du ikke 
må betale for dem selv, for dette er bare dyrt kullsyrevann 
med skikkelig kjip ettersmak. Svært høy bælmefaktor trek-
ker opp fra stryk.
Sommerlighet: Overskyet. 
Karakter: D

Aass Ankerpils 
4.7%
Når du har ankret opp seilbåten og senket seilene og står på brygga i 
full blest, er det formodentlig en slik du vil ha. Dessverre er ikke ølen 
god nok til å duge som vindjakke. Den er litt sur, ikke spesielt sommer-
lig, og smaker som den kan drikkes med noe spekemat på siden. Litt 
rømmepreg, faktisk. 
Sommerlighet: Flau vind. 
Karakter: C

C

C

C

D

TESTENS FAVORITTER

Testens vinner: Sagene lys. Lett, rund, og lesken-
de. En sykt god øl. Du kan med fordel hive ut Corona 
Extra for denne røveren fra oppe i høgget. 

Testens hagefest: Kronenbourg 1664 Blanc 
Rosé. Fruktig, fransk, og litt dyr. Kronenbourg har 
gjennomskuet oss. 

Testens bånner: Ringnes skjærgårdspils er det 
eneste gode sommerølet som fås på halvlitersboks. 
Denne klarer du en sekser av. 

Testens underdog: Hansa Shandy Grapefrukt. 
Perfekt avbrekk fra ølen, med frisk og god smak, 
samt fin alkoholprosent. 

Vanlig pils: Vanlig pils er godt, det. Også på som-
meren. Kan drikkes både varm og kald.
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Blodappelsin, våt bikkje og  Blodappelsin, våt bikkje og  
fersken-iste: fersken-iste: 

Kronenbourg 1664 Blanc Rosé
4.5% 
Kronenbourg har gjennomskuet oss. Nordmenn elsker fruktøl som er 
litt dyrt, og attpåtil er den på glassflaske og fransk. Smaksmessig lett, 
fruktig, syrlig, ikke for søt, og holdes fin og kald i glassflaska. Skal du 
lange én øl til 16 år gamle jenter utenfor Kiwi i sommer er det denne. 
Den er veldig god. 
Sommerlighet: Farevarsel! Tredve grader og stor fare for å kose seg 
glugg ihjæl!
Karakter: B

Tuborg Sommerøl
4.5%
Pregløs og kjedelig. Smaker ingen ting. Designet er bra, men der stop-
per det. Danskene ha’kke skjønt dette med sommerøl, og Tuborg må ta 
seg sammen. Ett poeng for bælmings.
Sommerlighet: White party der du har lyst til å dra hjem etter én time.  
Karakter: E

Ringnes lite sommerøl
4.3% 
Hot girl summer! Deilig duft av smurfegodteri uten at det blir påtren-
gende. Lett smak av frisk ferskenisté med kullsyre. Bedre enn vanlig 
Ringnes Lite. Testens andre til å gjennomskue oss. I tillegg er den 
fryktelig bælmevennlig. 
Sommerlighet: Lettkledd og deilig. Få det på!
Karakter: A

Tuborg Lite Ice 
4.2% 
Denne smaker ingenting, er dyr, og har lite alkohol. Veldig høy 
bælmefaktor, men du går finans og er helt jævlig og bør ikke drikke 
mer. Det er vanskelig å skjønne hvorfor dette ølet eksisterer. 
Sommerlighet: Regn. 
Karakter: Stryk

Ringnes skjærgårdspils 
4.6 % 
Lett, lys og fruktig. Både syrlig og rund, med et hint av smøraktig 
sødme. Mulig en perfekt sommerøl? «Denne spør om samtykke før 
den knuller meg i munnen», sier noen i redaksjonen. Vulgært, men 
det går faktisk ikke an å si seg uenig. 
Sommerlighet: Dette skriker sommer. Rhododendronen bugner, og 
det er vanningsforbud i Oslo kommune. 
Karakter: A

Nøgne Ø High Five Tropical IPA 
4.7% 
Nøgne Ø har gitt oss fire svarte ølbokser som hinter om det motsatte 
av sommer. Alle koster dobbelt så mye som vanlig øl. Vi legger vekk 
fordommene og besmaker: Besk blodappelsin med ettersmak av 
gammalt gress. Lite sødme og friskhet. De har forsøkt med navnet, 
men utover det er det ingenting ved dette som minner om sol. 
Sommerlighet: Du sitter inne og gamer.
Karakter: Ikke besvart

Universitas tester Universitas tester 
årets sommerølårets sommerøl

E

F

A ?

A

B
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Nøgne Ø South Coast
7.5%
Siste fra Nøgne er en kjempe-nachspiel-øl. Man blir drita full, men 
man får den ned. Kule typer får lene seg tilbake og skryte av at de har 
råd til å dra på Vinmonopolet for å bruke 63 spenn på en halvliter. 
Her har de hatt «elle melle» på en grønnsakshage og gått for alle 
sammen; det er en fryd når alle smakene av barnål, gress og frukter 
blander seg i munnen sammen med en heftig alkoholprosent. Varmen 
brer seg i kroppen. 
Sommerlighet: Hett nachspiel. Masse gutter med band-t-skjorte og 
klinings med siggsmak. 
Karakter: B

Nøgne Ø classic premium lager
4.7% 
Denne smaker som vanlig øl bare at den er litt mer tyktflytende og 
har mer preg av blader og gress. Ingen frukt og ingen syre. Fremdeles 
dobbelt så dyr. Kommer i svart boks med grønn busefarge. Passer 
bedre til fårikål enn sjømat, hører vi fra corner’n. 
Sommerlighet: Regn og vind. 
Karakter: Ikke besvart, og Nøgne Ø holder på å miste studieretten. 

Fredrikstad sommerøl
4.7%
Frekkstaaa pils, hæællæææ. Ille god eller? Ille dåli si. «Idyll» er 
på anlegget, men stemningen klarer ikke redde denne frekkasen 
fra Frexta, som er så lett og lys at den ikke smaker noe som helst. 
Bitter er den også. Lite annen grunn til å kjøpe dette med mindre 
du er lokalpatriot. Frekkstaaaaa. 
Sommerlighet: Varm rånebil. 
Karakter: D

Hansa sommerøl 
4.5%
Denne ølen er det norske fotballandslaget. Folk bryr seg, men kun av af-
feksjon. I realiteten er den en totalt irrelevant spiller. Kleint midt mellom 
øl og ingenting. Smaker ikke vondt, men bare veldig lite. Det blir pluss 
for bælmings, det da. 
Sommerlighet: Bergensregn som hamrer ned i øltønna. 
Karakter: C

Sagene Mango IPA 
4.7% 
Denne er tjukk og kremete, litt for søt, og er så bitter at den har 
blokka meg på Facebook og Vipps. Testens laveste bælmefaktor. 
Rett og slett bare for mye av alt. Kaos uten balanse. Her begynner 
det å oppstå uro i redaksjonen, og vi må skjenke i en ny øl før det 
blir dårlig stemning. 
Sommerlighet: Det ser ut som det er fint vær ute, men det blåser. 
Du burde tatt med ull. 
Karakter: D

Halmstad Aloha Waikiki Beach Classic 
4.7% 
Ikke en øl, men en slags cider med ananas og mango. Herremen-
nene er skeptiske, men mange i redaksjonen jubler. Smaker 
likedan laken i ananasringer. Ananas ringer? Ananas ringer. Vi tar 
den. Tvillingtårnene har falt? Denne kræsjer inn i munnen, men det 
holder med én. 
Sommerlighet: 40 grader på beach bar på Bali. Har sett på skil-
padde og tatt på delfin! De er bare såå rare her nede i Indonesia. 
Karakter: B

Nøgne Ø 4885 Blanc
4.7% 
En snerten liten pike som smaker litt våt hund, litt pepperkake og litt 
soggy tacoskjell. Noe sitrus er det også, og enkelte påstår at koriander 
er involvert, men dette finner man ingen spor av. Nøgne har skjerpa seg 
siden forrige semester. Dette er bra greier. 
Sommerlighet: Atten graders badevann og lette skyer. Akseptabelt. 
Karakter: C

Dahls sommerøl
4.5% 
En stygg øl som smaker råttent. Rund smak på helt feil 
måte. Null syre og friskhet å spore. Æsj! 
Sommerlighet: Nidarossommer med 12 grader og regn. 
Hang etter nach på Svartlamon. 
Karakter: E

Hansa Shandy Grapefruit 
4.7% 
En shandy, får vi vite, er som en radler, bare dobbelt så sterk. Dette er et 
herlig avbrekk fra resten av røkla. Smaker perlende grapefrukt; bittert, 
lett og leskende, og det er ikke for søtt heller! Redaksjonen jubler og 
hoier at den skal få A!
Sommerlighet: Sola steker og du er skeiv i skøyta. På med solbrillene og 
play it cool. Zing!
Karakter: A

Sagene Lemondrop Pale Ale 
4.7%
Voldsomt til fjasete navn. Her besvares høye forventninger 
av totalt mageplask. Lite sitron og frukt, lite smak generelt. 
Litt bitter, men ikke nok til at det river. Du tar han med hjem. 
Men så har han whiskey dick. Attpåtil finner han ikke klitoris. 
Redaksjonen starter med heiarop om hvor dårlig den sma-
ker. Vi må sjenke en ny øl, og det fort. 
Sommerlighet: Sykt dårlig luft inne på Youngs. Er han egent-
lig så kjekk?
Karakter: Stryk

B

C

E

F

A

B

C...

D

D
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Sagene Bysommer IPA  
6.5%
Gamle frøken Frantzen kasta utslagsvannet neri øltønna på Sagene 
brygge rett ved Akersælva. Alle unga fikk skabb, men det skulle 
man ha på den tida. Dom: Sagene sliter med å lage gode IPA som 
balanserer bitterheten med friskere toner. Mye alkohol redder den 
fra stryk.
Sommerlighet: Du får ikke lov å svømme i Akerselva, og det er 
tarmbakterier i fjorden. Null badings i dag. 
Karakter: E

Sagene Lys  
4.5%
Lett og gyllent øl med fin syre, lett sødme, og et hint av frukt. Duggfrisk 
glassflaske med blå etikett. Smaker litt som hasj også. Et helt perfekt 
sommerøl. Faktisk endra bedre enn Corona. Vi er glade nå, vi ler og 
koser oss, skrur på deLillos og stemmer i.
Sommerlighet: Du støver ned under syrinene i Stensparken med en bok 
på brystet. 
Karakter: A

Grünerløkka Brygghus Hverdags-IPA
4.7 %  
Smaker bittert sånn som IPA skal, litt furunål, litt frukt, og veldig mye 
vann. Lite annet er det.  Inflasjonen påvirker visst også øl. Folk blir triste 
av å drikke den. Det eneste den inspirerer er en kapitalismedebatt for å 
komme til bunns i hvorfor vi har så mye øl og hvorfor så mye av det er så 
uoriginalt. Allikevel vil ikke Universitas-redaksjonen gi den stryk. Den er 
jo en helt vanlig, kurant øl som funker sånn passe greit om du ikke har 
andre alternativer. 
Sommerlighet: Du er bakfull på en svett lesesal og har eksamen om 
to dager. Hverdan. 
Karakter: C

Grünerløkka Brygghus Løkka Blonde Ale
4.7% 
Smaker litt svett, litt kålrot. Det er rart at en øl smaker sånn. Til å 
være lys er den ganske tjukk, lite frisk, og ettersmaken er besk. 
Det er som om onkelen din har brygget en skikkelig kjip øl i kjel-
leren med gymsko oppi. Han er så glad i å jogge, han. 
Sommerlighet: Svetten renner nedover kroppen. Gå og ta deg en 
dusj. 
Karakter: D

CB Feriepilsen
4.7%
Ok, Kristiansand! Hva har du å by på i år? Vi forventer en ekte sørlen-
ding: en stille og kjedelig, gladkristen fyr. Dette er imidlertid mer på-
trengende, smaker vann og lukter som et kjøleskap fylt med mugne 
grønnsaker, litt som nyslått gress som er blitt liggende på plenen i et 
par dager. Den eneste grunnen til å kjøpe denne er sørlandspatrio-
tisme, og at det jordiske liv skal leves i stille fortielse. 
Sommerlighet: Konfirmasjonsleir. 
Karakter: D

Grünerløkka Brygghus Bringebææærliner Weisse 
3.7% 
Frisk, oppkvikkende og sur på den gode måten. Spennende! Lav 
alkoholprosent og en drøy pris på 59 kroner for 0.33 liter gjør den 
ikke spesielt studentvennlig, men kanskje du kan stjele en fra festen 
til foreldrene dine mens de ikke ser? 
Sommerlighet: Voksenfest, på med linskjorta. 
Karakter: A

Sagene Blanc  
4.7% 
Det er mange øl i denne testen. Veldig mange øl. Denne ølen er rar 
og bitter. Som Juicy IPA med mindre juice. Ikke smaker den særlig 
av sitrus heller. En dårlig blanc. Du klarer maks én. 
Sommerlighet: Bakrus på kjip hagefest med kolleger som vil 
snakke om havvindsatsningen. 
Karakter: C

Nordlands sommerøl 
4.5% 
DeLillos durer og går på anlegget. Smak av honning! Lett, rund, 
syrlig og fruktig. Gyllen og lys farge. Dufter kjempegodt. Den er sta-
bil, den er stødig; en trebarnsfar som sparte ti år i BSU for å kjøpe 
seg bolig. Folk smiler. De sier snille ting til hverandre.
Sommerlighet: Parkpromille i solnedgang, og han kjekke har ak-
kurat tatt frem kassegitaren, uten at det er irriterende!
Karakter: B

Grünerløkka Brygghus Løkka pils  
4.7% 
Humlesmaken er overveldende. Bitter og seig. Allerede etter én 
slurk kjenner man at man er i ferd med å ese ut sånn som Violet 
Beauregarde i Charlie og sjokoladefabrikken. En feit og rund øl. Ak-
kurat som en humle! Det er godt, men mye. Trekkes to karakterer 
for ekstremt lav bælmefaktor. 
Sommerlighet: Fuktig blomstereng med masse tjukke humler.  
Bzz bzz bzz! 
Karakter: C

Vanlig pils…
4.7%
Vi er på dette tidspunktet smålei av å smake på ny og «spennende» 
øl. Mange var gode, det skal sies, men redaksjonen har begynt 
å knekke Frydenlund, Ringnes og Hansa og Aass pilsner over 
bordet. Vi hører svake stønn av tilfredsstillelse når vi kan reise på 
smaksnachspiel vekk fra mumbo jumbo tropical IPA og seilbåtpils. 
Vanlig øl er godt, det.
Sommerlighet: Passer like bra til å drikkes på stekende het holme 
som styrepils i båten, eller til en bønne i skateparken.  
God både varm og kald. 
Karakter: Aaaah. A!
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VI KAN IKKE GI VINEN POENG FOR Å 
VÆRE KALD?:  Ryktene sier at hvis du klarer å 
si «Orsogna Zero Puro Mineraliae Montepulciano 
d’Abruzzo» tre ganger etter hverandre vil du motta et 
årsforbruk av saftevin i posten ved neste fullmåne. Ukas 
vin var beleilig plassert i et av svalskapene på et sen-
trumsnært pol. Ingen av de kalde hvitvinene kostet un-
der 200 kroner, men denne bælmbare rødvinen hadde 
fått plass med en rekke naturvinsbrølere. Hyllenaboene 
koster halve juni-stipendet, men denne naturvinen kan 
du kjøpe en sixpack av og ta med deg på stranda uten 
å måtte tilbringe ferien med Hallgeir Kvadsheim. Vinen 
lukter saft og smaker saft. Med 8,8 gram sukker per li-
ter og mørk litt syrlig bærfrukt passer vinen perfekt til 
å serveres avkjølt. Det var ingen stor uttalt begeistring 
i redaksjonen da denne vinen ble smakt, men allike-
vel måtte nesten samtlige innrømme at de kommer til 
å kjøpe den igjen i løpet av sommeren. Undertegnede 
kommer til å prøve å servere den på is som en vin-pa-
ring til «stor kebab i pita, ekstra sterk, ingen brus» fra 

nabolagets nattmattfavoritt. 
Vinvurderingen skjer i samråd med redaksjonen i Universitas.
Orsogna Zero Puro Mineraliae Montepul-
ciano d’Abruzzo 2019

Pris: 169,90 kroner
Område:  Abruzzo, Italia
Alkohol: 13,5 prosent

Vi spør av Johs Grobyn <3 

[Ring... ring...]
– Ja, det er Even (Hammersvik, 

ansvarlig redaktør for Studvest)
– Ja hei, dette er baksiden som 

ringer.
– Ja, hei!
– Jeg ser at dere har tatt ferie vest-

på, men det er da umulig sommer så 
tidlig vestpå?

– Sommer, nei! Her er det ingen 
sydenstemning.

[Vi får bekreftet fordommene 
våre, og ringer en annen vest-
landskjenning for å dykke dypere i 
materien.]

– Ja, det er Ane (Breivik, leder i 
Unge Venstre)

– Hei, vi har fått nyss på at noen 
vestlendinger sier de har sommerfe-
rie. Kan de ha sommerferie der det 
altså ikke finnes sommer?

– Jeg bodde faktisk tre år i Ber-
gen og har heller ikke registrert at 

sommer er konsept de kjenner til 
der borte.

– Det er lokalvalg til høsten tror 
jeg. Hvordan forholder du deg til 
valgets kalver? 

– Hæ, kalver eller kvaler?
– Det er vel det samme ordet.
– Hehe. Ja, man må vel bare 

stemme. Det er jo et hemmelig 
valg, trenger ikke si mer enn det 
jeg.

[Vi går lei all politiker-vrøvlet, 
og trenger noe mer folkelig. Og hva 
er ikke mer folkelig enn en vaske-
ekte rektor?]

– Ja, det er Christen (Krogh, rek-
tor ved Oslomet)

– Hei, Christen! Hvor kristen er 
du på en skala fra en til ti?

– Ja det er ofte jeg som er Ch(k)
risten når ulike personer presente-
res sammen.

– Visste du forresten at Jesus ikke 

var kristen selv om mange tror det? 
Han var jo jøde…

– Veldig rart det!
[Fra en leder til en annen. Guro 

Aasaaren er snart ferdig som an-
svarlig redaktør i Universitas. Hvor 
ansvarlig har hun egentlig vært?]

– Hei, god dag og takk for sist
– Hei?
– Hvis det skjer noe med deg, blir 

en annen fungerende redaktør?
– Ja, da blir det en annen,
– Så det betyr at du ikke funker. 

Når den blir fungerende?
– Hæ, ja, jeg skjønner ikke 

helt…
– Vil du vurdere din stilling?
– Det er ikke lov!
– Vil du?
– Selvfølgelig
– Vi snallast ;))

Universitas tar sommerferie. Ikke rart det, vi er tross alt kommet til juni. Våre kolleger i vest 
leverte siste avis 9. mai. Sommer vestpå? Nei, for no tull. Vi ringer rundt for å høre hvordan 
det lar seg gjøre.

Hæppy sømmer!

HINT: Svak krone Send løsning universitasdesk@gmail.com
FORRIGE LØSNING: «Atomdrevet flyhanga» Det klarte BAB, Stian og Christiane.  

Rebus av Blomsterbarnet

S

Ukas studentvin

Ad notam Universitas oppsummerer uka

  1. Oslofødte Jo Nesbø har kommet med en ny 
bok, men hva heter den?

2. Det rapporteres om knivangrep ved en videre-
gående skole i Oslo, men hvilken?

3. Sandaker videregående skole ble lagt ned i 
2011. Lokalene ble tatt over allerede i 2012, 
men da av en grunnskole. Hva heter den?

4. Progrockbandet Juniper Greene ble dannet på 
den gamle Sandaker skole, men hvem er den 
mest kjente vokalisten fra proggerne i Pruden-
ce?

5. Damien Rice var del av bandet Juniper, men 
er kanskje mest kjent for solokarrieren. Hvilket 
land er han fra?

6. Ved hvilke tilfeller skal man benytte seg av 
RICE-prinsippet?

7. Hva står MICE for i forretningsverdenen?

8. Hvilken film handler om mediemogulen Char-
les Foster Kanes liv?

9. Hvilket materiale inngår i det indiske firmaet 

opprettet av forretningsmagnaten Jamsetji 
Tata, som blant annet er kjent for å sponse en 
stor sjakkturningering?

10. Hvilket nåværende land utgjør størstedelen av 
det som var Mogulriket?

11. India har gått forbi Kina på oversikten over 
verdens mest befolkede land, men begge land 
deler de to første tallene i antall. Hvilke to tall er 
det?

12. George VI av Storbritannia var også indisk kei-
ser frem til 1947, en tittel han overtok fra sin 
eldre bror som abdiserte i 1936, men hva het 
denne broren?

13. Hva heter hovedstaden i den amerikanske sta-
ten Georgia?

14. Landet Georgia ligger på grensen mellom Eu-
ropa og Asia, men hvilke fire land grenser det 
til?

15. Sør-Georgia er et britisk territorium, men hvor 
ligger det?

16. Mange besøkte sør-østkanten av Oslofjorden 

den forrige uken for å ta en titt på hangarskipet 
Gerald R. Ford, og flere kommer nok også å 
besøke badestedet Katten i nærheten av Ljan i 
løpet av sommeren, men hvilken er den eneste 
bussen som stopper på holdeplassen Katten?

17. Hvilket årstall er det snakk om? Lana Del Rey 
gir ut albumet Chemtrails over the Country 
Club, Maria Ressa og Dimitrij Muratov blir 
tildelt Nobels fredspris, Abid Raja gir ut Min 
skyld, Laila Betheussen blir dømt til nesten to 
års fengselstraff, svenske prins Julian blir 
født og Desmond Tutu dør.

18. Tennisesset Casper Ruud er igjen i aksjon. 
Hvilke tennisturnering deltar han i i disse 
dager?

19. Erling Braut Haalands ferd mot toppen har 
vært mer enn astronomisk, men hvilket uten-
omsportslig stunt har han nylig blitt brukt til?

20. Etter Bayern-Münchens fiaskosesong med 
kun en ligatittel har de nå sparket sin adminis-
trerende direktør, men hva heter den avtrop-
pende sjefen?

KVISS-CORBIN

1. Natthuset. 2. Hellerud videregående skole. 3. Nordpolen skole. 
4. Åge Aleksandersen. 5. Irland. 6. Ved idrettsskader, særlig 
ankelforstuing. 7. Meetings, incentives, conferencing og exhibitions. 
8. Citizen Kane. 9. Stål (Tata Steel). 10. India. 11. 14. 12. Edward 
VIII. 13. Atlanta. 14. Russland, Tyrkia, Armenia og Aserbajdsjan. 15. 
Sør-Atlanteren. 16. 83. 17. 2021. 18. Roland Garros (French Open). 
19. En modell av han ble skutt ut i verdensrommet. 20. Oliver Kahn. 

Baksidens baksider 
Det er sommer. Derfor har 
ikke ad notam-redaksjonen 
lest avisa, og veit ikke hva det 
skrives om. Vi har derimot 
foretatt en spørreundersø-
kelse som viser at 83 prosent 
av Universitas’ lesere ei hel-
ler har gjort det. De kommer 
nemlig bare for baksiden, 
kommer det frem i vår høy-
tidlige spørreundersøkelse. 

Hvorfor baksida er så 
populær blant lesere har 
avtroppende (u)ansvarlig 
redaktør, Guro Aasaaren 
svaret på:

– Altså vi er en gjeng med 
amatører, men vi har en 
quiz, vinredaksjon og satire 
i verdensklasse.

– Verdensklasse? Er ikke 
det litt drøyt å melde?

– Kanskje. Men vi må 
tørre å bjeffe litt om vi skal 
nå langt. 

Ad notam har også vært 
i kontakt med medieforsker, 
Finn E. P. Ånavn, ved UiO. 

Han mener avisene burde 
snus i avishyllene.

– Jeg tror flere hadde 
plukket opp Universitas om 
de så baksida først.

– Helt serr?
– Helt serr, whallah! Da 

blir de nok heller ikke lurt til 
å tro at det er Klassekampen 
de tar med seg i lesesalen for 
å se smartere ut enn de er. 

Ikke alle er like begeistret 
for Ånavn sin idé. Vaktmes-
terene ved UiO og Oslomet, 
Pompel og Pilt, mener det er 
viktig at avisene står slik de 
gjør.

– Vi er jo klar over bak-
sidens tiltrekningskraft. Og 
det er det som bekymrer oss, 
sier Pompel. Mens Pilt leg-
ger til:

– Det hadde blitt kom-
plett kaos! Alle hadde løpt til 
avisene, og det hadde vært 
altfor mye for oss å reparere. 

Av Johs Grobyn <3

SVAR/DOM

av Gabriel Corbin-Arntzen, 
kvissmaster i Universitas

0–4. Exphil på Bali: Du kombinerer 
chille studier med sol og klamy-
dia, og tar livet med ro. Det vises. 

5–9. AST1010 – Astronomi: Du er 
smart nok til å utnytte systemet 
som gratispassasjer, men dess-
verre stopper det der.

10–14. Juss: Dette var bra, men det 
rakk ikke helt til topps ... Syt litt 
på Jodel.

15–20. Honours: WOW! Du er sååå 
flink!!! Gratulerer! Men så er det 
kanskje ikke så rart, siden du 
har egen seksjon i biblioteket?
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